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21. SJEDNIcA OPĆINSKOg VIJEĆA

IzvRšeNJe pRORačuNa PREMA PLANU
Na 21. sjednici Općinskog vijeća, održanoj 17. 
rujna 2015., općinska je načelnica vijećnicima 
podnijela Polugodišnji izvještaj o izvršenju Pro-
računa Općine Omišalj za 2015. godinu. Prora-
čun je planiran u iznosu od 34.097.772,19 kn. 
godišnji prihodi i primici u prvih šest mjese-
ci ostvareni su u iznosu od 11.100.605,17 kn 
(33%), a s prenesenim viškom iz 2014. godine 
(2.735.840,94 kn) iznosili su 13.836.446,11 kn, 
odnosno ostvareni su s 41% planiranih. Iznos 
od 900.138,39 kn Ministarstva regionalnog ra-

M. Ahmetović

poslije odlično odrađene turističke sezone, okrećemo se jesenjim radovima

Poštovani sumještani,
pred vama je jesenje izdanje općinskoga glasni-
ka u kojem ćemo se podsjetiti na događaje u 
proteklom razdoblju te najaviti planove i aktiv-
nosti u narednim mjesecima koji nas očekuju do 
idućeg broja.
Stomorina je bila središnje zbivanje ovoga ljeta, 
a koliko je zanimljiva kao naš adut hrvatskoga 
kulturnog turizma, pokazuje velika posjećenost 
svih njezinih popratnih programa. Prije nekoliko 
smo je dana predstavili na nacionalnoj razini, u 
zagrebu, gdje nas je vidjelo i snimalo mnoštvo 
domaćih, ali i stranih turista. U Njivicama je, pak, 
tradicionalno proslavljena Mala gospa uz pro-
cesiju te sportske i zabavne sadržaje.
Turističku smo sezonu uspješno zatvorili obilje-
žavanjem Svjetskog dana turizma u Njivicama. 
Ovim putem zahvaljujem svima vama koji ste 
neposredno ili posredno pripomogli odličnim 
rezultatima i značajnim rastom turističkog pro-
meta, čime smo se učvrstili na visokom 3. mje-
stu odredišta otoka Krka.
Najznačajniji ovogodišnji događaji na području 
naše općine dogodili su se početkom nove škol-
ske, odnosno pedagoške godine: prvo je sve-
čano obilježen početak rada matične Osnovne 
škole Omišalj, da bi u listopadu dočekali dugo 
najavljivano otvaranje novoga dječjeg vrtića u 
Omišlju. Ponosna sam što su djeca upisana u 
dvije jasličke i tri vrtićke grupe, a nema straha u 

budućnosti za novu djecu jer imamo prostora za 
otvaranje još skupina.
Pokrenut je i projekt važan za turističku buduć-
nost naših Njivica - rekonstrukcija i dogradnja 
luke Njivice čijom će realizacijom kroz iduće go-
dine biti nepovratno promijenjena vizura Njivica 
i to uređenjem luke i Ribarske obale sa šetni-
com, plažama i pripadajućom hortikulturom. 
U medijima je ponovno aktualizirana tema opa-
snog otpada na postrojenju Dina Petrokemije, 
iako o njoj konstantno i bez medija rasprav-
ljamo tamo gdje je to moguće. Općina i dalje 
inzistira na nadzoru i konačnom zbrinjavanju 
opasnog otpada, čineći sve što je u njezinoj 
nadležnosti i u skladu s propisima. Nadam se da 
će se nadležne institucije pobrinuti da se apeli 
Općine usvoje i da se zakonske procedure izvrše 
u najkraćem mogućem roku.
za kraj, zadovoljstvo mi je spomenuti i veliki 
uspjeh našeg Omišljanina Damira Kedže koji je 
dokazao svoj veliki talent na najbolji mogući na-
čin- pobjedom na međunarodnom pjevačkom 
natjecanju u Rusiji. I ovim putem mu čestitamo!
Jesen je vrijeme kada i naši sportaši kreću s na-
tjecanjima tako da im svima želim uspješnu se-
zonu, dobre rezultate, a svim našim školarcima 
uspješnu školsku godinu!

Vaša načelnica
Mirela Ahmetović
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Rashodi i izdaci proračuna za 2015. godi-
nu planirani su u iznosu od 34.097.772 kn, 
a ostvareni su u iznosu od 14.385.848 kn 
ili s 42%, što predstavlja bolju realizaciju 
u odnosu na prethodno razdoblje za 6%. 
Rashodi za zaposlene iznosili su  892.710 
kn (20% manje nego lani), materijalni ras-
hodi iznosili su 3.734.914 kn (za 3% ma-
nji), financijski rashodi povećani su za 3% 
(2.034.206 kn), pomoći unutar proračuna 
iznosile su 1.411.126 kn (9% više od ostva-
renja u 2014.), a odnosile su se na pomoći 
gradu Krku (JVP i Dječji vrtić). Najveća od-
stupanja u odnosu na prošlu godinu vide 
se u rashodima za nabavu nefinancijske 
imovine koji su iznosili 3.895.939 kn (56% 
više), a razlog tomu su građevinski radovi 
na dječjem vrtiću u Omišlju, rekonstrukcija 
Ulice kralja Tomislava i građevinski radovi 
na tržnici u Omišlju.

polugodišnji izvještaj 
načelnice: „Nećemo ostaviti 
dugove!“
Načelnica je podnijela i polugodišnji iz-
vještaj o radu. Osvrćući se na financijsko 
stanje, istaknula je da realno ostvareni 
višak prihoda nad rashodima u prvih 6. 
mjeseci iznosi 350.736 kn. Razlog zbog 
kojeg je evidentiran manjak je taj što 
preneseni višak iz 2014. (2.735.840,94 
kn) nije evidentiran u Polugodišnjem 
izvještaju o izvršenju Proračuna jer su 
I. Izmjene i dopune Proračuna donese-
ne 9. srpnja 2015., nakon Polugodišnjeg 
izvještaja. Na dan 30. lipnja obveze su 
iznosile 3.103.544 kn, od čega su veći-
na obveze prema dobavljačima, među 
kojima se najveći iznos – 1.141.378 kn 
odnosi na obvezu prema JANAF-u koja 
se podmiruje na mjesečnoj razini, putem 
kompenzacija. Potraživanja su iznosila 
19.554.115 kn, od čega se najveći dio 

odnosi na DINA Petrokemiju d.d. – pred-
stečajna nagodba i novi dug (11.631.561 
kn).
Među najvažnijim aktivnostima na pro-
jektima, načelnica je navela dječji vrtić u 
Omišlju, čija je realizacija završena. Što se 
tiče Projekta Jadran, početkom godine 
započeti su radovi na izgradnji podmor-
skog ispusta pročišćenih otpadnih voda 
sustava Omišalj i Malinska-Njivice te na 
uređajima za pročišćavanje otpadnih 
voda. Uređenjem Ulice kralja Tomislava 
rekonstruirano je oko 400 metara ulice, a 
investicija je bila vrijedna oko 2,8 milijuna 
kuna. Radovi na preostalom dijelu ulice 
planiraju se za zimu 2015./16. Načelnica 
je izdvojila još i započetu izgradnju tržni-
ce u Omišlju, čiji je završetak predviđen 
do konca 2015. Nakon sanacije dijela sun-
čališta u Njivicama na plaži ispod crkve 
2014., ove je godine saniran i drugi dio u 
vrijednosti od 93.858,13 kn. Taj je projekt 
prijavljen na natječaj PgŽ te je Općina do-
bila maksimalno moguća sredstva (50% 
od vrijednosti projekta). U prvom tromje-
sečju 2015. započeli su radovi na uređe-
nju ulice gromačine u ukupnoj vrijednosti 
oko 365.000 kn. Također, u sklopu pro-
jekta poticanja energetske učinkovitosti 
u obiteljskim kućama, Općini Omišalj su 
odobrena sredstva Fonda za zaštitu oko-
liša i energetsku učinkovitost u iznosu od 
600.000 kn, odnosno 60% ukupne vrijed-
nosti projekta. Među ostalim, načelnica je 
navela i obnovu spomenika u parku Sv. 
Mikul u Omišlju, za što je od PgŽ dobiven 
iznos od 20.000 kn, te izradu kulturno-
povijesne studije sjeveroistočnog dijela 
Općine Omišalj. Ističu se i uspješne kan-
didature projekata na domaće i inozemne 
natječaje za koje je Općina dobila sred-
stva, te partnerstvo na projektima cERD i 
„From Medieval cultural Networks. 

Stipendija za učenike 1. i 2. 
razreda srednje škole
Na inicijativu Odbora za odgoj i obra-
zovanje, te prijedlog općinske načelnice, 
Vijeće je donijelo Odluku o izmjenama i 
dopunama Odluke o stipendiranju uče-
nika srednjih škola te studenata preddi-
plomskih, diplomskih i poslijediplomskih 
studija. Tako će sada, uz učenike 3. i 4. 
razreda, priliku za stipendiranjem imati i 
učenici 1. i 2. razreda srednje škole, uz po-
štivanje odredbe o obveznom prebivalištu 
od dvije godine, kao jednom od uvjeta 
dobivanja stipendije. Pravo na stipendiju 
imat će i studenti koji studiraju izvan RH, a 
sustav ocjenjivanja je različit od hrvatskog. 
za njih vrijedi prosjek ocjena prethodne 
godine najmanje 80% najvećeg mogućeg 
prosjeka. 

E.J.

zvoja i fondova EU namijenjen je finan-
ciranju kapitalnih projekata na području 
Općine. Uključujući ostvarene prihode i 
primitke, preneseni višak iz 2014. i pri-
hode od poreza na dohodak, ukupni 
prihodi i primici u prvoj polovici godine 
ostvareni su u iznosu od 14.736.585 kn, 
odnosno s 44% ostvarenja za navedeno 
razdoblje. Prihodi od poreza ostvare-
ni su u iznosu od 4.990,673 kn, za 6% 
manje u odnosu na isto razdoblje lani, a 
udio prihoda od poreza na dohodak je 
67% (3.341.769 kn), što je za 17% manje 
u odnosu na 2014. god. Razlog tomu je 
stupanje na snagu novoga Naputka ko-
jim se porez na dohodak od 1. siječnja 
2015. izdvaja na posebnu poziciju mini-
starstva nadležnog za otoke, a ne više 
na općinski depozitni račun. Naplaćeni 
porezi na imovinu, koji uključuju porez 
na promet nekretnina i porez na kuće za 
odmor, veći su za 29%. Što se tiče priho-
da od pomoći, Općina Omišalj dobila je 
u razdoblju siječanj – lipanj 2015. kapi-
talne pomoći u iznosu od 450.864 kn, što 
se u najvećoj mjeri odnosi na dječji vrtić 
u Omišlju (92.138 kn od Ministarstva re-
gionalnog razvoja i 184.655 kn iz Fonda 
za zaštitu okoliša i energetske učinkovi-
tosti). Ostatak se odnosi na pomoć PgŽ-
a za sanaciju dijela plaže ispod crkve u 
Njivicama te Fonda za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost za obiteljske 
kuće i energetski pregled javne rasvje-
te. Valja spomenuti i prihode od imovi-
ne (925.306 kn), što su za 16% manji od 
ostvarenja u prethodnom razdoblju, te 
prihode od upravnih i administrativnih 
pristojbi, pristojbi po posebnim propisi-
ma i naknada (4.667.426 kn) što su za 2% 
manji od naplate za isto razdoblje lani. 
Prihodi od donacija ostvareni su u izno-
su od 60.000 kn koje je donirala Turistič-
ka zajednica za čišćenje plaža. 
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Kako je i najavljeno, rekonstrukcija Ulice kralja Tomislava bit će 
nastavljena. Poslije okončane prve faze, Tomislavova će ulica biti 
temeljito obnovljena u još dvije faze, a sljedeća će obuhvatiti 
radove od kućnog broja 41 do broja 73, u ukupnoj duljini oko 
320 metara.
- Nećemo, dakle, nastaviti gdje smo stali ove godine već prela-
zimo na rečeni dio. Razloga je više, ali je nabitnije istaknuti da je 
riječ o vrlo zahtjevnoj i skupoj trasi i to zato što se duž nje nalazi 
više prijevoja, odnosno uspona i padova. Uz to, ovaj će put biti 
potrebno podizati i potporne zidove i s gornje i s donje strane, 
pojasnio je zamjenik općinske načelnice Ranko Špigl. 
Jedan od razloga zahtjevnosti građevinskog zahvata svakako je 
i potreba za gradnjom pročistača za odvodnju oborinskih voda, 
a, dakako, tijekom radova će biti i riješeni prilazi kućama.
Druga faza rekostrukcije Ulice kralja Tomislava prema planu bi 
trebala biti izvedena u 2016., a treća i zadnja u 2017. godini. 

E.M.

NASTAVAK REKONSTRUKCIJE 
TOMISLAVOVE

Prepoznala je, međutim, i vrlo dobro to zna i aktualna općinska 
vlast koja je, poslije uređenja Primorske ceste i rekonstrukcije 
prve faze Ulice kralja Tomislava, odlučila krenuti korak dalje, 
korak za kojim Njivičari godinama pa i desetljećima vape - u 
projekt uređenja Ribarske obale.

Njivice to zaslužuju
- Najavljujem od početka svog mandata da će Njivice dobiti 
svoju obalnu šetnicu s uređenom lučicom i plažu kakvu zaslužu-
ju. Kad kažeš Njivice ustvari kažeš turizam, i to turizam što obara 
rekorde i po broju noćenja i po broju dolazaka, a na šetnici i 
plažama u tom pojasu, od lukobrana do Plave terase godinama 
nije  ništa ozbiljnije ulagano i uređivano.  Općina Omišalj je cilja-
nim izmjenama  UPU Njivice odradila prvi korak, osigurali smo 
i naš dio potrebnih financijskih sredstava za početak projekta, a 
zahvaljujući odličnoj suradnji s Primorsko-goranskom župani-
jom i Županijskom lučkom upravom Krk u fazi je izrada glavnog 
projekta, rekla je načelnica Mirela Ahmetović.
Dogradnju luke Njivice nosi Županijska lučka uprava Krk koja 
upravlja lučkim područjem i pomorskim dobrom na otoku Krku, 

NJIVIcE ĆE DOBITI NOVU VIzURU

uReđeNJe RIBARSKE 
OBALE U NJIVICAMA
Stanovnici i gosti Njivica, a njih 
je iz godine u godinu, srećom, 
sve više, već godinama su svjesni 
da postojeća luka u Njivicama ne 
zadovoljava potrebe, ni klasične 
lučke, ali ni turističke pa ni one 
estetske. Neadekvatnost lučkog 
područja posebno dolazi do izra-
žaja u turističkoj sezoni kada je 
riva doslovno zakrčena šetačima, 
reklamama, terasama... 

a radovi će obuhvatiti sanaciju i produženje lukobrana, rekon-
strukciju i dogradnju postojeće obale te izgradnju sekundarnog 
lukobrana. Županija i Lučka uprava Krk tijekom dvije godine osi-
gurat će ukupno 12milijuna kuna.
Općina je, s druge strane, osigurala sredstva za uređenje obal-
nog puta, odnosno šetnice na potezu od restorana Rivica do 
Plave terase, a vrijednost tih radova procijenjena je na 5,4 mili-
juna kuna. Međutim, ni to nije sve jer će se na taj projekt nado-
vezati i uređenje plaža za čiju je realizaciju i financiranje zainte-
resiran sadašnji koncesionar, Hoteli Njivice.
završna  faza uređenja Ribarske obale obuhvatit će uređenje 
parka, odnosno zelenih površina između šetnice i Primorske 
ceste.
- čitav projekt ogroman je zahvat što će temeljito promijeniti 
vizuru Njivica, a zbog svoje ukupne vrijednosti, a riječ je oko 35 
milijuna kuna, i važnosti za našu općinu i Lučku upravu Krk, ali 
i Županiju, projekt je krajem listopada predstavljen i na ovogo-
dišnjem Invest Forumu u Opatiji, zaključila je Ahmetović.

E.M.
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Lokalna akcijska grupa (LAg) Kvarnerski otoci je tijekom rujna 
za sve stanovnike otoka Krka u Dobrinju organizirala radionicu 
o sredstvima Europskog poljoprivrednog fonda za ruralni razvoj 
iz mjere 19. Bojana Markotić Krstinić, glavna tajnica hrvatske 
Leader mreže, okupljene je upoznala s izravnim mogućnosti-
ma financiranja razvojnih projekata i mjerama što će biti dostu-
pne u nadolazećem razdoblju iz Programa ruralnog razvoja RH 
2014.-2020. te kako ih iskoristiti za realiziranje svojih razvojnih 
projekata.
Podsjetimo, LAg čini partnerstvo predstavnika javnog, gos-
podarskog i civilnog sektora određenoga ruralnog područja, 
a osnovano je s namjerom izrade i provedbe lokalne razvoj-
ne strategije tog područja. grupa promiče ruralni razvoj putem 
lokalnih inicijativa i partnerstva, poboljšanje ruralnih životnih i 
radnih uvjeta, diversifikaciju gospodarskih aktivnosti… članovi 
LAg-a su sve općine i gradovi s područja otoka Krka, cresa i 

LAG-U KVARNERSKI OTOCI 

RadOvI Na tRžNIcI 
U PUNOM JEKU

ODOBRENA MATERIJALNA POTPORA
Malog Lošinja te razna poduzeća, obrti i udruge s istog područ-
ja. LAg Kvarnerski otoci trenutno broji 42 člana, među kojima je 
i Općina Omišalj. 
Dodajmo i da je 30. rujna LAg Kvarnerski otoci dobila pozitivnu 
odluku Agencije za plaćanje u poljoprivredi, ribarstvu i rural-
nom razvoju o dodjeli potpore u okviru natječaja za podmje-
ru 19.1 „Pripremna pomoć“ iz Programa ruralnog razvoja RH. 
Dodijeljena potpora u iznosu 413.933,23 kuna namijenjena je 
izradi Lokalne razvojne strategije LAg-a Kvarnerski otoci koju 
mora izraditi u roku od šest mjeseci. U tu svrhu održat će se niz 
radionica kako bi se animirali stanovnici i napravila kvalitetna 
strategija koja bi omogućila prolaz na podmjeru 19.2 „Provedba 
operacija unutar cLLD strategije“. Podmjera 19.2 omogućit će 
direktno financiranje projekata koji su u skladu s lokalnom ra-
zvojnom strategijom i Programom ruralnog razvoja.

E.J.

završetak turističke sezone označio je nastavak radova na 
omišaljskoj tržnici što su u punom jeku, a željeni objekt 
već je poprimio svoje konture. Realizacija gotovo dva i pol 
milijuna kuna vrijednog projekta odvija se prema želje-
nom planu, a završetak je predviđen za kraj studenog.
Kompleks tržnice bit će smješten na 270 četvornih meta-
ra u tri natkrivena paviljona, u kojima je, između ostalog, 
predviđen prostor za ribarnicu i cvjećarnicu, a, dakako, 
prodavat će se i kupovati i na otvorenome. Vrlo bitno, a 
s obzirom da se nalazi u neposrednoj blizini svih važnijih 
punktova poput autobusne stanice, trgovina, ambulan-
te, pošte ili općinske zgrade, ali i na povećane potrebe 
tijekom turističke sezone, u jednom od paviljona bit će 
smješten i javni wc. gradnja tržnice je financirana sred-
stvima osiguranima iz općinskog Proračuna uz potporu 
Primorsko goranske županije u iznosu od 200.000 kuna.

E.M.

S radionice u 
Dobrinju
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Početak rada dugoočekivanog, novoizgra-
đenog vrtića u Omišlju svečano je obilje-
žen 19. listopada. Djeca, roditelji, odgaja-
teljice, kuharice... cijeloga dana nisu skidali 
osmijeh s lica. U novi vrtić krenule su čak 
tri vrtićke i dvije jasličke skupine, odnosno 
broj se od 44 djece povećao na ukupno 80 
djece (maksimalni kapacitet je 92 djece). 
Uvišestručio se i broj zaposlenika: dosad 
je u starome vrtiću bilo zaposleno šestero 
radnika – četiri odgajatelja, kuharica i spre-
mačica, a sada je ukupno 14 zaposlenih (10 
odgajateljica, jedna kuharica i 3 spremači-
ce), mahom iz općine Omišalj. 
Na samome početku, svih je svečano po-
zdravila ravnateljica Dječjeg vrtića Katarina 
Frankopan, Irena Žic-Orlić, izrazivši zado-
voljstvo i ponos što im je konačno ispunjena 
dugogodišnja želja te ne propustivši zahva-
liti Općini Omišalj i svim ostalim institucija-
ma koje su prepoznale vrijednost ulaganja i 
rada u razvoj predškolskog odgoja i obra-
zovanja, a načelnica Ahmetović je zahvalila 
prvenstveno roditeljima na strpljenju dok su 
čekali da novi vrtić bude dovršen. 

vrijedilo je čekati
- Vrijedilo je čekati jer je vrtić stvar-
no funkcionalan 

DOgAđAJ zA PAMĆENJE

OTVORENA VRATA 
NOvOg vRtIća

i zadovoljava sve uvjete za rad s dje-
com rane i predškolske dobi. zasad se 
još uvijek uhodavamo, ali mislim da će 
za mjesec dana sve doći na svoje. Djeca 
su oduševljena, posebno ovi naši „stari“, 
a maleni jasličari koji su danas krenuli i 
koji su prebačeni iz Njivica, njih 10, su 
se jako dobro snašli, već se igraju, iako 
je lako adaptirati se u ovako lijepom pro-
storu. Htjeli smo izići u susret i roditeljima 
iz općine Malinska-Dubašnica, jer tamo 
nema jaslica, pa je u Omišalj upisano i 
nekoliko jasličara iz Malinske. Još uvijek 
imamo 10 slobodnih mjesta u jaslicama i 
dva mjesta u vrtiću, no, kako doznajemo 
i to bi se moglo vrlo brzo popuniti. Stvar-
no smo jako zadovoljni svime, kuhinja je 
prekrasna, sve prostorije su ogromne i 
zadovoljavaju sve naše potrebe, naglasila 
je ravnateljica Žic-Orlić.

u novim uvjetima rada lako su 
se snašle i odgajateljice
Ljubica Tonković, odgajateljica Leptirića, 
prve odgojne skupine, rekla je da sve ima 
svoje mane i prednosti, no da ovaj vrtić 
ima puno 

više prednosti. – Prije nismo mogli pro-
voditi adekvatan odgojno-obrazovni rad, 
bilo je nedostataka i što se tiče sanitarnih 
čvorova, imali smo betonsko dvorište pa 
smo morali odlaziti na gradska igrališta, 
a ovdje smo dobili nekoliko igrališta pa 
je djeci to omiljena zabava i stalno pitaju 
„kad ćemo van“. Naravno, lakše je i nama 
odgajateljima osmišljavati i provoditi ra-
zne aktivnosti.
Voditeljica DV u Omišlju, Jasna Fugošić, 
priznaje: – Velika nam je promjena iz sta-
rih prostorija ući u nove. Jako smo zado-
voljni, ima nekih malih sitnih manjkavosti, 
međutim, to je u procesu saniranja, ništa 
nije nepopravljivo. Sretni smo što smo 
izašli iz onoga prostora u kojemu je na-
mještaj zaista bio preko 30 godina star, 
mučili smo se, a na kraju krajeva bilo ga je 
teško i održavati. Sada se konačno osje-
ćamo kao pravi vrtić, kao prava ustano-
va. Do sada je to bilo onako... išlo je, ali 
onako kako je moglo, a sad se baš čini 
da smo pravi vrtić. Vidjet ćemo kako će 
ići dalje, uvijek kažem da je bez obzira na 
uvjete i prostor najbitniji kadar koji radi s 
djecom, da su odgajatelji na mjestu i da 
se trude oko djece, a onda će i sve ostalo 
biti kako treba. Ovaj materijalni dio nam 
je samo jedna potpora da možemo ono 
što već radimo samo poboljšati.  

Kuhinja – pravi preporod
U kuhinji smo zatekli marljive kuharice 
Svjetlanu Radošević i Sebinu Ljubović s 

Jasna Fugošić, 
voditeljica DV Omišalj

Ljubica Tonković Ravnateljica DV Katarina 
Frankopan, Irena Žic-Orlić
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DJEčJI VRTIĆ

kojima smo, u pauzi između pripreme ruč-
ka za mališane, porazgovarali o uvjetima 
rada u novom okruženju. - Prekrasno je 
raditi u novoj kuhinji. Sve se promijenilo, 
prije smo radili u maloj kuhinji, bilo je ma-
nje djece, a sada su još tri grupe više tako 
da je to malo više posla nego što je bilo 
prije, ali smo pretežno zadovoljna sa svi-
me. Kuhinja je opremljena, imamo najbo-
lje uvjete rada, sve je konačno u najboljem 
redu. zadovoljstvo nam je raditi i, iako je 
više posla, sve se može stići, rekle su, ne 
skrivajući oduševljenje i dodajući da su i 
prije svoj posao radile dobro, a sada ga 
konačno mogu obavljati još bolje.  

povijesni trenutak
Roditelji su isto tako zadovoljni, sretni što 
su njihova djeca prva generacija koja je 
ušla u novi vrtić. za njih je to povijesni 
trenutak. 
- Uvjeti su super, za razliku od prijašnjeg 
vrtića. Sve je već bilo staro, ofucano, 
istrošeno, a ovo je sada novo, moderno 
i svima prihvatljivije. Sviđa nam se što vr-
tić ima hol za predstave, što dosad nije 
imao. Micalo se svo pokućstvo da bi se 
moglo nešto odraditi..., izdvojila je Heidy 
Babaić kojoj oba sina pohađaju novi vrtić. 
Samo riječi hvale imala je i Magdalena 
Potočnik: - Sviđa mi se cijeli koncept vr-
tića. Više je djece, sve je novo, nema više 
vlage, djeca imaju puno više mogućnosti 
za igru... U onom smo vrtiću svi odrasli i 
stvarno je bilo vrijeme za promjenu. Jako 

vRtIć pOSJetIO I pReMIJeR MIlaNOvIć
prije službenog otvorenja i početka rada, vrtić je 25. rujna svoja vrata otvorio 
budućim korisnicima, njihovim roditeljima i gostima, koji su pohitali istražiti 
nove prostorije i najsuvremeniju didaktičku opremu. Obilasku su se pridružili 
i predstavnici općinskih, županijskih i državnih institucija koji su financijskom 

mi se sviđaju i tete i program koji su osmi-
slile kroz godinu. Bit će puno više radioni-
ca za djecu, mogućnosti da se i mi roditelji 
uključimo. Posebno mi se sviđa i to što ne 
razdvajaju mlađu braću i sestre od starijih 
ako se to pokaže kao problem. Vidim da 
zaista rade sve najbolje za djecu. 

legići, lutke, vrtuljak...
U pauzi između mađioničara koji im je 
uljepšao prvi dan u vrtiću i popodnevnog 
odmora, mališani su prve dojmove iskre-
no podijelili s čitateljima glasnika.

- Najljepše su nam dvorana i kuhinjica da 
možemo kuhati. Puno je ljepše u novom 
vrtiću. Imamo nove stolove, nova kolica, 
nove tete, novo igralište..., nabrojile su 
zara, Nika i Karla, spremne isprobati i 
nove krevetiće za spavanje.
Karli, Borni i Marku također se sviđa u 
novom vrtiću - Jako nam je dobro. Sve 
lijepo miriši. Sviđaju nam se legići, nove 
bebe i kuhinjica za njih. Imamo i igralište 
i jedva čekamo da prestane padati kiša pa 
da odemo na vrtuljak, priznali su. 

E.J.

Igralištu se vesele i 
djeca i roditelji

7

potporom i dobrom suradnjom 
doprinijeli da vrtić uskoro započne 
s radom. Među njima je bio i pre-
mijer zoran Milanović, koji je želio 
obići zgradu u koju je država uložila 
značajnija financijska sredstva. za-
dovoljan viđenim, poručio je: - Ovo 
je dobar primjer kako se omogućuje 
roditeljima u općinama s niskom 
nezaposlenošću, kao što je Omišalj, 
da odluče tu živjeti i odgajati djecu. 
Jer, iako se radi o velikoj investiciji, 
za našu djecu i njihov odgojni stan-
dard ništa nije previše.

Premijer Milanović 
zadovoljan viđenim

Magdalena Potočnik Mama Heidy Babaić s Alexom i Ericom Karla, Borna i Marko

Prvi dan u novome vrtiću 
uljepšao je mađioničar

Kuharica 
Svjetlana 
Radošević
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Prvi ponedjeljak u rujnu, 7. rujna, ostat će upisan u analima 
Omišlja: tog dana učenici su prvi put pohodili samostalnu, ma-
tičnu, svoju omišaljsku osnovnu školu. Kao kratak podsjetnik, 
odlukom Skupštine Primorsko-goranske županije, a potom i 
resornog Ministarstva obrazovanja, Osnovna je škola Omišalj 
izdvojena iz one krčke, najveće od svih hrvatskih otočnih škola. 
Više no dovoljno da prvi školski dan ove sezone počne svečano 
i veselo, a prigodnoj svečanosti priključio se i niz uglednih go-
stiju. Njihova domaćica, općinska načelnica Mirela Ahmetović 
sijala je od zadovoljstva. Velika je to i njezina osobna, ali i po-
bjeda svih koji su se svojski trudili osigurati školi status matične.

Kvalitetniji obrazovni standard
- Istina, pucam od ponosa, a kako i ne bih. Ostvaren je san mno-
gih koji su godinama i desetljećima zajedno sanjali ovaj dan. 
Dan koji je vrlo značajan i velik za Općinu Omišalj. Ne mogu, a 
da ne spomenem - Danas se radujem u ime svih onih koji,
nažalost, san nisu dosanjali, a mogu samo zamisliti koliko bi
sretan bio naš tajnik ondašnje Mjesne zajednice Omišalj, Nikola 
Veljačić, da je danas ovdje s nama, istaknula je
načelnica, a njezine riječi o veličini dana, odnosno činjenice da
je škola postala samostalna osnažio je i tada
privremeni, a odnedavna i ravnatelj u punom
mandatu Žarko Žarković.
- Vrlo je važno osamostaliti se, biti svoj i sa-
mostalno raspolagati vlastitim resursima, kako 
kadrovskim tako i onim materijalnim. Ne treba 
posebno napominjati da ćemo se od sada moći 
još kvalitetnije posvetiti ne samo našoj temelj-
noj djelatnosti, učenju djece, već ćemo napokon 
osigurati i sav onaj stručni kadar koji nam je ne-
dostajao, primjerice pedagoga i psihologa.
Na prigodnoj svečanosti, tijekom koje se ple-
salo, pjevalo, sviralo, poklanjalo..., uz bok svo-

Općina Omišalj raspisala je 15. listopada 2015. godine 
natječaj za stipendiranje učenika srednjih škola i studenata 
preddiplomskih i diplomskih studija za školsku/akadem-
sku godinu 2015./2016. Na ovu stipendiju, u visini 500,00 
kuna mjesečno, imaju pravo svi redoviti učenici srednjih 
škola koji su državljani Republike Hrvatske, a koji imaju 
prebivalište na  području općine Omišalj najmanje dvije 
godine te koji su postignuli opći uspjeh najmanje 4,5  za 
svaku godinu obrazovanja u prethodne dvije godine 
svojeg obrazovanja. što se tiče studenata preddiplomskih 
i diplomskih studija, i oni moraju biti državljani Republi-
ke Hrvatske s prebivalištem na području općine Omišalj 
najmanje dvije godine, no osim toga moraju biti i redoviti 
ili izvanredni studenti prve godine studija s postignutim 
općim uspjehom u posljednja dva razreda srednje škole 
najmanje 4,5 za svaku godinu obrazovanja, ili redoviti 
ili izvanredni studenti viših godina studija, s prosjekom 
ocjena prethodne akademske godine najmanje 3,5. pojedi-
načna stipendija za studente preddiplomskih i diplomskih 
studija koji upisuju višu godinu studija i u prethodnoj 
akademskoj godini su ostvarili prosjek ocjena najmanje 4,0 
iznosi 700,00 kuna mjesečno, dok pojedinačna stipendi-
ja za studente preddiplomskih i diplomskih studija koji 
upisuju višu godinu studija i u prethodnoj akademskoj 
godini su ostvarili prosjek ocjena između 3,5 i 3,99 iznosi 
500,00 kuna mjesečno. detaljnije informacije o natječaju 
zainteresirani mogu preuzeti na porti Općine Omišalj ili na 
web stranicama Općine Omišalj (www. omisalj. hr), a rok 
za predaju zahtjeva je 13. studeni 2015. godine. 

DAN zA OPĆINSKE ANALE

OSNOVNA ŠKOLA OMIŠALJ
- SAMOSTALNA I SVOJA
NatJečaJ za dOdJelu StIpeNdIJa 
za šKOlSKu/aKadeMSKu gOdINu 
2015./2016.
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NAJISPLATIVIJE JE ULAgANJE U zNANJE

jim “kolegama” školarcima stajali su i učenici dobrinjske osnov-
ne škole, od ove sezone prodručne škole upravo ove omišaljske. 
Ni načelnik Dobrinja ne dvoji da su izdvajanjem od krčke škole 
profitirali svi.
- Učinjen je pravi posao i za učitelje i za roditelje, ali prvenstve-
no za učenike. Uvijek u prvi plan stavljamo kvalitetu obrazovnog 
standarda, a ona će sada biti na znatno većoj razini, istaknuo je 
načelnik Dobrinja Neven Komadina.

Svima će biti lakše
Učiteljicu Sandru Justinić  baš je ove godine dopalo ponovo biti 
razrednica prvašićima. Stres je to sam po sebi i njoj, koja se ra-
stala sa svojim četvrtim razredom pa se ponovo vratila u prvi, 
ali i njezinim malim đacima. Ove godine, ipak, bit će to ponešto 
drukčije. Prvi put razrednica je u svojoj matičnoj školi u kojoj će 
obrazovati prve prvašiće Osnovne škole Omišalj.
- Jest, pomalo je stresno i nama kojima slijedi još jedna prila-
godba na novopridošle učenike, ali je najveći stres upravo nji-
ma. Međutim, tu smo da bismo zajedno uspješno učinili te prve 
školske korake i dan po dan se navikavali i jedni na druge, a đaci 
na neke njima sasvim nove obaveze. Ipak, bit će nam lakše, sad 
smo, kako se kaže, svoj nam svome, a činjenica da ćemo dobiti 
i pedagoga i psihologa i ostale stručne službe nesumnjivo će 
pomoći i djeci i nama i svima skupa.

Važnosti događaja i veličine dana najmanje 
su bili svjesni mališani, a prve korake u školi 
shvatili su upravo kako i treba- djetinje. Elena 
i Klara nisu bile baš najsigurnije kad smo ih 
pitali znaju li točno što ih čeka, one se i dalje 
najviše vole igrati, ali su kao iz topa na pitanje 
čemu se najviše vesele u školi mudro ispalile- 
učiteljici!
Prvi je dan u osamostaljenoj Osnovnoj školi 
Omišalj tako prošao ležerno i slavljenički. Već 
sutra, međutim, igru su zamijenile školske 
obaveze, učenje, zadaće i, naravno- petice! 

E.M.

Ne štedI Se Na učeNIcIMa 
I STUDENTIMA
Jedan od temeljnih ciljeva aktualne općinske vlasti od 
prvog dana stupanja na dužnost bio je upravo podrška 
školstvu. Od tada do danas učinjeno je mnogo:  Opći-
na Omišalj jedina je jedinica lokalne samouprave koja, 
osim redovitih, stipendira i izvanredne studente na Krku; 
jedina je Općina, uz grad Krk, koja stipendira i postdi-
plomante; jedina na Krku u cjelosti financira prijevoz 
srednjoškolaca koji školu pohađaju u Rijeci; financira 
jednu autobusnu liniju za svoje osnovnoškolce putnike 
te autobusnu kartu za poslijepodnevnu izbornu nastavu 
osnovnoškolaca (za prijevoz osnovnoškolaca, srednjoš-
kolaca i studenata Općina Omišalj godišnje izdvaja oko 
300.000 kuna);  od ove godine stipendira uspjeh u svim 
razredima srednje škole, što proteklih godina nije bio 
slučaj, a prošle je godine, zahvaljujući financijskoj podrš-
ci Općine organaziran i produženi boravak u omišaljskoj 
Osnovnoj školi.
Osnivanjem matične Osnovne škole Omišalj, s područ-
nom školom dobrinj, naši osnovnoškolci imat će svog 
pedagoga, psihologa i knjižničara.
veliku pomoć roditeljima svakako predstavlja i sufinanci-
ranje nabave udžbenika u iznosu od 300,00 kn po učeni-
ku, dok se prvašićima Osnovne škole udžbenici financira-
ju u cijelosti. Od ove godine prvašići na poklon dobivaju 
i određeni školski pribor koji bi, kao neizostavan, morali 
kupiti roditelji.
Općina Omišalj u cijelosti financira pomagača u nastavi 
za etničke manjine pa je u proračunu za 2015. godinu 
za tu namjenu osigurala iznos od 105.000,00 kuna, a o 
efikasnosti upravo tog izdvajanja govori činjenica da je 
uočljiv kvalitativni i kvantitativni napredak u obrazova-
nju malih Roma.  
Spomenimo još da Općina Omišalj planira i daje sred-
stva za eKO šKOlu, ostale izvanredne programe učenika 
osnovne škole, kao i izvanškolske programe srednjoško-
laca te glazbeno obrazovanje učenika.
uz sve nabrojano, postoje dodatne pogodnosti za uče-
nike slabijega imovinskog stanja koji ulaze u socijalnu 
kategoriju pa se tako njima plaćaju troškovi školske ma-
rende, a studenti mogu ostvariti pravo na sufinanciranje 
prijevoza u stopostotnom iznosu.
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Uoči Svjetskog dana turizma, u Njivica-
ma je 25. rujna, uz glazbu tamburaša i 
nastupe mlađih folklornih sekcija iz Do-
brinja, Vrbnika i Omišlja, pozdravljeno 
ljeto. Posljednja je ljetna manifestacija, 
unatoč prohladnome popodnevu, oku-
pila stotinjak ljubitelja krčkih narodnih 
nošnji i plesova, ali i gostiju u posezoni, 
koji se kasnije nisu libili, uz glazbene hi-
tove tamburaša i kapljicu krčkoga vina, i 
zaplesati. Iako je organizator ove mani-
festacije, kojom se drugu godinu zare-
dom na njivičkom lukobranu pozdravlja 
ljeto, TzO Omišalj, u pomoć su priskočili 
i vrijedni članovi BK Trstena te žene iz 
Udruge Obitelj za mlade koje su pripre-
male frite i kroštule, tradicionalne krčke 
slastice. 

TURIzAM

Inače, Svjetski se dan turizma obilježava 
svake godine 27. rujna, na dan kada je 
davne 1970. usvojen statut Svjetske turi-
stičke organizacije (World Tourism Orga-
nization – UNWTO), a svrha mu je jačanje 
svijesti o važnosti turizma i njegovim po-
pratnim učincima u kulturnome, društve-
nome, političkome i ekonomskom smislu. 
Prigodan je datum znakovit i zbog kraja 
glavne (ljetne) sezone na sjevernoj he-
misferi i početka glavne sezone na južnoj 
hemisferi, a ove je godine moto „Milijar-
da turista, milijarda prilika“, kojim se želi 
skrenuti pažnja na velike globalne i naci-
onalne potencijale turizma za društveno-
ekonomski razvoj, s obzirom na to da od 
prošle godine svijetom godišnje putuje 
više od milijarde turista.

Izvrsni turistički rezultati
U prvih devet mjeseci na području TzO 
Omišalj ostvareno je ukupno 673.983 
noćenja domaćih i stranih turista, što je 
za 8 % više nego lani u istome razdoblju, 
a Općina Omišalj je i dalje na trećem 
mjestu, odmah iza Baške i Krka. 
zadovoljni izvrsnim rezultatima na kraju 
sezone, odnosno po završetku prvih de-
vet mjeseci, u TzO Omišalj su komentirali 
da sva emitivna tržišta bilježe porast u 
dolascima i u noćenjima, osim sloven-
skog. Ipak, Slovenci (26,8%) i Nijemci 
(30,8%), koji su nakon dužeg niza godi-
na ponovno na prvome mjestu, i dalje 

Posljednja ljetna manifestacija 
okupila stotinjak ljudi

VESELO ZA SVJETSKI DAN TURIZMA
zajedno čine više od 55% udjela stranih 
gostiju. 
Turistička zajednica Općine Omišalj 
ove je godine uložila preko 500.000 
kn u razne kulturne, sportske i zabav-
ne manifestacije. – Potrudili smo se za 
naše goste organizirati raznolik pro-
gram, počevši od Njivica, gdje su se 
mogli opustiti na ribarskim feštama 
i okusiti dašak Jadrana, do autohto-
nih nastupa klapa i folklora. Osim već 
prepoznatljivih manifestacija, poput 
Festivala pučkog teatra u Omišlju, an-
tičkih večeri na Mirinama ili BIg OM-a, 
okušali smo se i u „probijanju“ novih 
zamisli, pa je tako prvi Craft Beer Be-
ach Fest oduševio publiku i tematikom 
i prostorom koji do sada nije bio ko-
rišten u tu svrhu. Trenutno radimo na 
tome da se i u Njivicama osmisli zna-
čajnija manifestacija koja će obilježiti 
to jako turističko mjesto i podići ga 
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Posebnu pohvalu tajnog gosta dobile 
djevojke u izložbenim prostorima

TURIzAM

Turistima pokazali 
ljepote otoka Krka

VESELO ZA SVJETSKI DAN TURIZMA
na viši nivo, kazala je Katica Jakovčić, 
direktorica TzO Omišalj. Kako čujemo, 
pripreme za iduću turističku sezonu 
već su počele: dogovoreni su nastupi 
TzO Omišalj na turističkim sajmovima 
u Münchenu, Berlinu, Kölnu, Stutt-
gartu, Padovi, Esenu..., pripremaju se 
stare, ali i neke nove manifestacije, 
izrađen je novi vizualni identitet (logo) 
TzO-a, a u planu je i izrada nove web-
stranice. TzO prati moderne trendove, 
pa je tako dostupna i njihova mobil-
na aplikacija, uključeni su i u Pointers, 
aplikaciju koja omogućava da, ovisno 
o lokaciji, turist brzo i jednostavno 
pronađe zanimljive lokacije, sadržaje 
i događanja na otoku Krku, a doznali 
smo da ćemo ih uskoro moći pratiti i 
na društvenim mrežama.

projekt tajni gost: veliki 
napredak kvalitete usluge u 
trgovinama
Već četiri godine TzO Omišalj, zajedno 
s ostalim turističkim zajednicama oto-
ka Krka, metodom tajnoga gosta mje-
ri kvalitetu pružanja usluge gostima. 
Mjerenja su provedena tijekom ljetnih 
mjeseci, a dva para tajnih gostiju od-

tRI “ROžIce” u OMIšalJ
Na otočiću Košljunu 2. listopada 
održana je završna svečanost dodjele 
Otočne rožice, priznanja, nagrada i 
posebnih pohvala najboljima u ure-
đenju zelenih površina, a između 40-
tak prijavljenih s područja čitavog 
otoka Krka nagrađeni su i mještani 
Omišlja i Njivica.
u konkurenciji najljepše uređenih 
javnih površina prvo je mjesto pripa-
lo  Njivičarki Branki lalić i grupi i to 
za uređenje ulaza stambene zgrade 
Kijac u Njivicama.
u kategoriji Klasični vrt, pak, drugim 
najljepšim vrtom proglašen je onaj 
tomislava Babića iz Omišlja, a posebna 
pohvala za podizanje kvalitete uređenja 
okoliša i vrtne kulture u prostoru dodi-
jeljena je parku “priroda”  iz Njivica.

e.M.

sjedali su u privatnom smještaju i ho-
telima te su mjerili kvalitetu usluge u 
smještajnim i ugostiteljskim objektima, 
na raznim turističkim lokacijama, u jav-
nim ustanovama, trgovinama i ostalim 
uslužnim djelatnostima, u putničkim 
agencijama i turističkim uredima. Re-
zultate, koji se dostavljaju u Tz i kasnije 
direktoru određenoga objekta, komen-
tirala je direktorica TzO Omišalj, Katica 
Jakovčić: – Naši su rezultati i inače bili 
dobri, dobivali smo zadovoljavajuće 
povratne informacije (prošlogodišnja 
razina standarda pružanja usluge go-
stima ispunjena je preko 70%), a ove 
su godine još bolji. Posebno nas veseli 
napredak ostvarenih rezultata u trgovi-
nama, koje su dosad bilježile najlošije 
rezultate. Iz tog su razloga prošle zime 
organizirane edukacije za sve turističke 
i uslužne djelatnike, na kojima su mo-
gli naučiti i uvježbati kako se ophoditi 
prema gostu. Posebno smo ponosni 
na djevojke koje su radile u izložbenim 
prostorima – u Spomen-domu krčkoga 
folklora, u galeriji Lapidarij i u Arhe-
ološkom parku Fulfinum-Mirine, ista-
knula je Jakovčić, dodavši da su dobile 
maksimalan broj bodova, 100%, a osim 
ljubaznosti i uslužnosti, pohvaljene su 
i za stručnost, odnosno kvalitetno vla-
danje materijom.

E.J.
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Ne baš po dobrom, ali omišaljska DINA Petrokemija tijekom li-
stopada je opet bila u žiži interesa hrvatske javnosti. Ministar-
stvo zaštite okoliša i prirode, naime, odradilo je još jedan nadzor 
Dininih postrojenja, a sve poslije niza apela kako bi se utvrdilo 
postoji li realna opasnost od uskladištenih kemikalija što su po-
odavno od sirovina postale opasan otpad. Opasnosti, tvrde u 
Ministarstvu, nema. 
- Želim jasno naglasiti da u svim dosadašnjim nadzorima nije 
utvrđeno da bi postojala ikakva opasnost za zdravlje i život ljudi 
sve dok se kemikalije propisno skladište i dok su pod nadzo-
rom, rekao je pomoćnik ministra za inspekcijske poslove Tonči 
Restović. 
Izostane li nadzor, Restović je ustvrdio da će ga na sebe preuze-
ti upravo Ministarstvo. Međutim, temeljno je pitanje zbog čega su 
kemikalije još u Dini, odnosno zašto do danas nisu izmještene kako 

NASTAVAK TUŽNE PRIčE se očekivalo, a kako je bilo i najavljeno. Preduvjet da ministarstvo 
krene u tu akciju jest donošenje odluke o konačnom prestanku pro-
izvodnje u Omišlju, a nju donosi stečajna upraviteljica. S obzirom na 
činjenicu da se u Omišlju mjesecima ne proizvodi, takvo se stajalište 
čini smiješnim, ali... preduvjet izmještanja opasnih kemikalija je da 
stečajna upraviteljica donese odluku o gašenju tvrtke, odnosno o 
prestanku proizvodnje iako tamo proizvodnje odavno nema. 
- Tek od trenutka kada bude poslana takva službena odluka Dr-
žavnoj upravi za zaštitu i spašavanje, odnosno Ministarstvu, sve 
te kemikalije što se nalaze na terenu predstavljaju isključivo ot-
pad i tek tada nešto moramo početi raditi, pojasnio je Restović.

Kada će se to uistinu i dogoditi još je nepoznato, ali se očekuje 
da bi stečajna upraviteljica s vjerovnicima uskoro mogla donijeti 
odluku o prestanku proizvodnje. Potom slijede dani planiranja 
izmještanja kemikalija, a o toj će procjeni stručnjaka ovisiti koli-
ko će trajati postupak njihova zbrinjavanja. 
Sigurnost mještana Omišlja i cijeloga otoka prioritet je svih pri-
oriteta, komentirala je Mirela Ahmetović.
- Ako je uvijet tome daljnji nadzor, onda apeliram na konstan-
tan nadzor nad tim otpadom. Ako je to sanacija, onda molim 
sanaciju. Naravno da bi najbolji ishod bio nastavak proizvodnje 
u Dini i pronalazak strateškog partnera pa da se kroz stečaj-
ni postupak odmah pokrene proizvodnja, a time bi automatski 
prestala i potreba za sanacijom otpada ili nadzorom nad njim, 
poželjela je Ahmetović.

E.M.

U MINISTARSTVU ZAŠTITE OKOLIŠA TVRDE: 
“dINa Ne pRedStavlJa OpaSNOSt!”

Jeste li znali da je na području općine Omišalj uređeno preko 
100 km pješačkih i biciklističkih staza? Biciklističke su podijelje-
ne na četiri staze, od kojih svaka nosi naziv jedne biljke. Staza 
ciklama povezuje dva naselja općine – Omišalj i Njivice, duga 
je 19,1 km i prolazi atraktivnim krajobrazom šumskih predje-
la mediteranskog, ali i konti-
nentalnog raslinja, uz lokve 
u kojima buja život vodoze-
maca i uz ostatke stočarskih 
nastambi, mošuna. čitavo 
područje je ispresjecano su-
hozidima, gromačama, spo-
menicima ruralne kulture. 
Staza orhideja je dugačka 
15,9 km i počinje na ulazu u 
staru gradsku jezgru Omišlja, 
ulicom Put mora spušta se 
prema moru i prolazi nepo-
sredno uz ostatke utvrde For-
tičina, zatim kroz Arheološki 
park Fulfinum-Mirine. Nakon 
prelaska državne ceste, sta-
za ulazi u prelijepe šumovite 
predjele i vodi do Jezera, rezervata jedinstvene flore i faune, po-
dručja bogatog močvarnim i pticama selicama, a uzduž staništa 
nalazi se i više vrsta orhideja. Staza kadulje duga je 23,3 km 

BIcIKlIStIčKe I pJešačKe Staze
i vodi od zračne luke Rijeka do špilje Biserujke u Rudinama. 
Na putu prema uvali Voz skreće prema jugu hrbatom obalnih 
strmaca koji se gotovo vertikalno izdižu 40-ak metara iz mora. 
Uz surovi krš kojim staza prolazi, u zraku se miješa intenzivan 
miris mora i soli s mirisom ljekovite kadulje. Konačno, Staza 

origana zamišljena je kao 
magistralni obilazak vanj-
skim rubom cijele općine 
Omišalj. To je najduža (41,7 
km) i najzahtjevnija sta-
za, ali i najatraktivnija jer 
pruža bezbroj mogućnosti 
i načina obilaska staze te 
kreiranja vlastitih itinerara. 
Voz, Biserujka, Jezero, Nji-
vice, Veli Vrh, Mohorov... 
samo su neki od punktova 
na kojima se biciklisti i pje-
šaci mogu zaustaviti i diviti 
kulturnoj i prirodnoj baštini 
općine Omišalj.
Pored navedenih staza, za 
aktivan odmor moguće je 

šetati i 3,79 km njivičkim, ili, pak, 3,45 km omišaljskim lungo-
marem.

E.J.
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glasnik Općine Omišalj kontinuirano izlazi 
punih osamnaest godina, a broj objav-
ljen prvog dana rujna bio je jubilarni 100. 
broj omiljene općinske tiskovine. Bila je to 
prigoda da se mnogi koji su ga stvarali, 
koji i danas, izravno ili ne, doprinose nje-
govu nastajanju ili su jednostavno vjerni 

Nakon što 
je tadašnja 
načelnica Je-
lisava Antolič 
dala inicijati-
vu, Općinsko 
poglavarstvo 
je prihvatilo 
i imenovalo 
U ređ i vačk i 
odbor gla-
snika, a kao 

honorarna suradnica,  novinarka, anga-
žirana je Darija Bukvić Obradović iz Nji-
vica, inače novinarka glasila Dine.
I sama ideja izdavanja glasila rođena je 
po uzoru na tadašnje tvorničke biltene 
što su izlazili periodično, prema potre-
bi, skromnoga vizualnog oblikovanja, 
umnožavani fotokopiranjem. grafički je 

PRIgODNOM IzLOŽBOM OBILJEŽEN 100. BROJ OPĆINSKE TISKOVINE

GLASNIK  

Prijateljstvo između Općine Omišalj i co-
mune di Taglio di Po traje već više od 
dva desetljeća, točnije 22 godine. Sveča-
na proslava obljetnice bratimljenja ove je 
godine početkom rujna obilježena u Omi-
šlju. Trodnevnim boravkom u našoj općini, 
prijatelji iz Italije pridružili su se promociji 
100. broja glasnika, posjetili su grad Krk i 
upoznali se s poviješću i kulturom otoka. 
Ipak, njima najzanimljiviji bio je posjet ta-
lijanskoj zajednici comunita’ degli Italiani 
di Fiume, gdje ih je srdačno dočekao pot-
predsjednik zajednice, Mario Simonović, i 
upoznao ih s poviješću zajednice Talijana 
u Rijeci i njihovim zaslugama za prospe-

pROSlavlJeNa 22. OBlJetNIca 
BRATIMLJENJA S COMUNE DI TAGLIO DI PO

ritet i napredak ovoga kraja. zahvalivši na 
lijepom predstavljanju, vijećnik Doriano 
Moschini izrazio je želju za budućom su-
radnjom na projektima, kako s riječkom 
zajednicom Talijana, tako i s Općinom 
Omišalj, s čijim je predstavnicima već raz-
govarao o budućem projektu i prijavi na 
natječaje iz EU fondova. Boravak u opći-
ni Omišalj završio je u nedjelju, 13. rujna, 
svečanim ručkom kojem su, osim općinske 
načelnice i predsjednika Vijeća, prisustvo-
vali brojni vijećnici i članovi Društva prija-
telja Omišalj – Taglio di Po, među kojima 
je bio i novi predsjednik talijanskog Druš-
tva Piero Di giangiacomo. Dvije zajednice, 

- KRONIčaR žIvOta 
OMIŠLJA I NJIVICA

OD PRVOg DANA POSTOJANJA DO DANAS JEDAN OD SINONIMA gLASNIKA JE DAMIR JAKOVčIĆ

koje veže neraskidiva veza, simbolično su 
se oprostile uz razmjenu darova i zdravi-
cu dobrih želja, poželjevši si doviđenja, jer 
već od sljedećeg dana kreću pripreme za 
naredni susret. 

E.J.

Od 1. BROJa glaSNIK Je u fuNKcIJI gRađaNa
takav bio i prvi broj glasnika što je objav-
ljen 7. listopada 1997. godine, a umnožen 
je upravo u Dini.
Prvi uređivački odbor činili su: Jelisa-
va Antolič, tadašnja općinska načelnica, 
Tomo Sparožić, tada član Poglavarstva, 
kao i Anton Dujmović, novinarka Daria 
Obradović Bukvić i Damir Jakovčić, gra-
fički urednik.
Kako je informiranje bilo u resoru mog 
djelovanja unutar općinske uprave, a želja 
mi je bila da se uz sadržajnu atraktivnost 
bilten učini i vizualno dopadljivim, već u 
drugom broju zaglavlje s imenom glasila 
tiskano je u boji, a od četvrtog broja i ko-
rice glasnika su obostrano u koloru.
Entuzijazam što je pratio izlaženje glasnika 
ogledao se i u želji pojedinaca da volon-
terski pridonesu očito dobro pogođenom 
projektu pa je tako tekstove za glasnik be-

splatno lektorirao Stipe Vučemilo, dr. Ivo 
Belan pisao o popularnoj medicini, Ivan 
Tokić ustupao fotografije, ing. Robert Vr-
banac pisao o ekologiji, a Milovan Kirinčić 
pridodao “enigmatski kutak”.
Prekretnicu čini 50. broj glasnika od kada 
je u pripremi potpuno profesionaliziran, 
čitav u koloru, s tiražom od 900 do 1000 
primjeraka po broju. 
Financijski izdaci za glasnik kretali su 
se od početnih simboličkih, odnosno 
30.000 kuna godišnje do maxsimal-
nih 190.000,00 kuna, a posljednje dvi-
je godine uokvireni su u proračunskih 
160.000,00 kuna.
Posebno me veseli što je, od svojih poče-
taka, glasnik kontinuirano bolji i potpu-
no u funkciji svog čitateljstva - mještanki 
i mještana Omišlja i Njivica. 

Damir Jakovčić

čitatelji(ce) sastanu i prisjete kako 
je, s jedne strane, to izgledalo tada, 
1997. godine, a koji su mu, s druge 
strane, ciljevi danas.  Učinkovitijem 
druženju svakako je doprinjela i 
izložba otvorena u Vijećnici Opći-
ne na kojoj su bile izložene baš sve 
naslovne stranice dosadašnjih 100 
brojeva. 
Otvorenju izložbe nazočile su dvije 

općinske načelnice, Jelisava Antolič, za či-
jeg je mandata glasnik i zaživio, te današ-
nja Mirela Ahmetović, a obje su, otvarajući 
je, progovorile o novini za koju se poslije 
godina postojanja bez krzmanja može reći 
da je kroničar života Omišlja i Njivica. 

E.M.
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Mala gospoja u Njivicama obilježena je 
i među sportašima pa je tako u Društve-
nom centru Kijac u Njivicama održano 
tradicionalno otvoreno prvenstvo otoka 
Krka u šahu. Na turniru se okupilo 26 su-
dionika, a organizatori turnira – Šahovski 
klub Kijac iz Njivica, u suradnji sa Šahov-
skom školom Goranka iz Ravne gore, 
bili su vrlo zadovoljni odazivom šahista: 
bilo je tu i starih i mladih igrača, ali i onih 
malo ozbiljnijih pa se turnir može svrstati 
među teže šahovske turnire na kojemu 
su se domaći šahisti vrlo dobro snašli, a 
to dokazuje i pobjeda Omišljanina Dori-
jana zeca, člana Šahovskog kluba Kijac. 
U kategoriji najboljega mlađeg kadeta 
pobjedu je odnio Nikola Kovačić, dok je 

OTVORENO PRVENSTVO 
OtOKa KRKa u šaHu 

Mala gospoja već je tradicionalno pro-
slavljena i na teniskim terenima pa je 
tako 12. rujna, pod pokroviteljstvom 
Hrvatske Unije Tenisača, na teniskim 
terenima Hotela Omišalj održan teniski 
turnir parova “Mala gospoja  2015.“.  Na 
turniru su sudjelovala  24 para iz Hr-
vatske, ali i inozemstva koji su bili po-
dijeljeni u tri kategorije: ženski, muški i 
mješoviti parovi. Turnir je otvorio Josip 

TENISKI 

U Njivicama je 8. rujna već tradicional-
no velik dan - to je datum blagdana 
Rođenja Blažene Djevice Marije što ga 
Njivičari i gosti  svake godine svečano 
obilježavaju u cijelom mjestu. I ove go-
dine Mala gospoja održana je pod po-
kroviteljstvom Mjesnog odbora Njivi-
ce, a  popraćena je brojnim sportskim 
i vjerskim događanjima. Sam blagdan 
Male gospe počeo je svetom misom 
u ranim jutarnjim satima. Posebna je 
i zbog hodočasnika iz Sužana koji na 
taj dan već dugi niz godina u zavjet-
noj procesiji hodočaste u Njivice. Ne-
što kasnije, u župnoj je crkvi održana 
svečana sveta misa u prisustvu dese-
tak svećenika iz cijele Krčke biskupije, 
predsjednika Mjesnog odbora Njivica 
zlatka Klobasa te općinske načelnice 
Mirele Ahmetović i predsjednika Op-
ćinskog vijeća Krešimira Kraljića, a svi 
su oni zajedno nastavili svoje druženje 

MISe, pROceSIJe, fešte

najboljim kadetom proglašen Andrijan 
Kovačić. U kategoriji najbolje ženske igra-
čice na turniru pobjednicom je proglaše-
na Paula Kraljić. zanimljivo je spomenuti 
i da je raspon godina između najmlađeg 
i najstarijeg šahista na turniru bio pre-
ko 80 godina.  Naime, najmlađi Nikola 
Kovačić ima tek sedam, dok je najstariji 
Željko čajkovski, legendarni hrvatski no-
gometaš i trenutačno najstariji hrvatski 
olimpijac, ove godine napunio 90 godi-
na. Pokrovitelj turnira bio je Mjesni odbor  
Njivice, predsjednik kojega je, zlatko Klo-
bas, i otvorio turnir. Iće i piće, kao i na-
grade za sve igrače, osigurala je njivička 
Udruga Obitelj za mlade.

K. č.

TURNIR
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Rasplesano mnoštvo na njivičkoj se 
Placi zadržalo do ranih jutarnjih sati

Na jogu u Njivicama održan je Među-
narodni boćarski turnir Mala Gospoja 
koji je okupio 16 ekipa iz Italije, Slove-
nije i Hrvatske. Boće su bacane tijekom 
cijeloga dana, a o jakoj konkurenciji na 
turniru svjedoči i podatak da je među 
ekipama bilo i šest prvoligaških igra-
ča te aktualni prvak Hrvatske i svjet-
ski prvak u bliženju i izbijanju u krug. 
U napetom dvoboju parova, prvo su 
mjesto osvojili boćari BK Marinići Viš-
kovo, nadjačavši boćare Vargona, koji 
su aktualni prvaci Hrvatske, dok su 

MeđuNaROdNI 
BOćaRSKI tuRNIR

Svi nagrađeni sudionici turnira

u restoranu Rivica.  U poslijepodnev-
nim satima, mjestom je prošla procesi-
ja vjernika predvođena kipom Blažene 
Djevice Marije čime joj svake godine 
odaju posebnu počast, a potom je 
usljedila i treća sveta misa. Dan je za-
ključen pučkom feštom uz istarski The 
Night Express Band  koji je rasplesao 
sve prisutne. za pune želuce pobrinuli 
su se  članovi njivičkog Boćarskog klu-
ba Trstena. Organizator i predsjednik 
Mjesnog odbora Njivice zlatko Klobas 
zadovoljan je odrađenim.
 – Sve udruge koje sudjeluju u obilježa-
vanju Male gospe već su godinama u 
tome te je sve već uhodano. Nije bilo ni-
kakvih problema i sve je  zaista fenome-
nalno odrađeno, poručio je, uz zahvalu 
Općini Omišalj i Turističkoj zajednici koji 
su pomogli pri financiranju događanja 
povezanih uz veliku feštu u Njivicama.

K. č. 

MISe, pROceSIJe, fešte

đurđević, predsjednik općinskog Odbo-
ra za kulturu, sport i društvene djelat-
nosti, a uz Vjekoslava Jakominića, orga-
nizatora turnira u ime Boćarskog kluba 
Trstena iz Njivica, najboljima je dodijelio 
i zaslužene nagrade. U kategoriji muških 
parova pobijedili su Ivan Blažević i Maks 
Kosjek, u kategoriji ženskih parova naj-
bolje su bile Lidija Lešić i Vedrana Šuta-
lo, a u kategoriji mješovitih parova po-
bjedu su odnijeli Vedrana Šutalo i zoran 
Antić. Svi su pobjednici članovi riječkoga 
Teniskog kluba Pećine koji je, stoga, tu 
večer imao mnogo razloga za slavlje.

K. č.
Na jogu u Njivicama 
uvijek živo

treće mjesto zavrijedili prošlogodišnji 
pobjednici, slovenska ekipa Somago, a 
četvrto boćari iz Podhuma. za doma-
ćine, BK Trstena, zaigrali su Fran, Kar-
lo i Ivica Jakominić te Andrej Fućak i 
Damir cetina, a na ljestvici završili na 
vrlo dobrom 5. i 6. mjestu. Pehare za 
osvojena mjesta, kao i prijelazni pehar 
koji svake godine kruži među pobjed-
nicima, boćarima je uručio Josip đur-
đević, predsjednik Odbora za kulturu, 
sport i društvene djelatnosti.

E.J.
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gotovo cjelokupni komunalni red u nji-
hovim je rukama: upravljanje vezovima u 
luci Pesja, grobljem, komunalnim parkira-
lištima, cjelokupna briga o zelenim javnim 
površinama, ali i logistička podrška svim 
javnim manifestacijama na području opći-
ne. Sve to radi općinsko trgovačko društvo 
“Pesja-Nautika”. O svemu tome, o ustvari 
golemom poslu skrbi jedanaest stalno za-
poslenih radnika kojima u sezoni u punom 
pogonu pomaže dodatnih osam sezon-
skih radnika. Svi oni, sukladno svom obra-
zovanju, ali i znanjima i vještinama, raspo-
ređeni su u nabrojanim djelatnostima, ali 
nerijetko svaki od njih radi i sve pomalo.

Jeftinije, a uređenije i ljepše
Nije to, međutim, bilo tako do promje-
ne i menadžmenta društva, ali i općinske 
vlasti. Tek odnedavna, od 1. rujna prošle 
godine, “Pesja” je proširila svoj djelokrug, 
odnosno opseg poslova. Ponajprije se to 
odnosi na uređenje zelenih površina, od-
nosno hortikulturu.
- Upravo tako. “Pesja-Nautika” je preuzela 
taj posao od dotadašnjeg koncesionara 
“Pirike” i, ustvari, višestruko povećala vlasti-
ti opseg posla. Briga o zelenim površinama 
vrlo je ozbiljan cjelogodišnji rad što iziskuje 
golemi trud pa i oko vrlo vrijednih biljaka. 
Omišalj i Njivice predstavljaju velik prostor 
s golemim zelenim površinama, a za skrb o 
njima treba imati znanja. Stalni angažman 
se podrazumijeva. Kako bilo, pri preuzi-
manju te djelatnosti zatekli smo vrlo loše 
stanje i veliki smo napor uložili dovesti je 
u red. Dosta je toga bilo zapušteno. Samo 
središte mjesta koliko je toliko održavano, 
ali okolna područja, nazovimo ih periferi-
jom, bila su u lošoj situaciji. Napor, među-
tim, sam po sebi ne bi bio dovoljan da za 
stalno nismo angažirali i stručnu osobu koja 
pod sobom drži upravo općinsko zelenilo i 
sve nas u hodu uči kako što bolje raditi taj 
posao, rekao je prvi čovjek “Pesje”, direktor 
Željko Feretić, ističući da je društvo, uz spo-
menutog stalno zaposlenog inženjera koji 
uresno zelenilo i hortikulturu ima u “malom 
prstu”, društvo angažiralo i još dvojicu se-
zonaca koji, međutim, taj sezonski posao, 
a upravo zbog velikog opsega, odrađuju 
i debelo poslije sezone. Svi su oni, rečeno 

ŽELJKO FERETIĆ, DIREKTOR OPĆINSKE TVRTKE ŠTO SKRBI O KOMUNALNOM REDU OMIŠLJA I NJIVIcA

“PESJA-NAUTIKA”
- jamac ljepote, čistoće 
i komunalnog reda

sezonci, domaći ljudi, Omišljani i Njivičari, 
a u “Pesji” su, osim stručnosti i osposoblje-
nosti za rad, posebno brinuli da angažiraju 
nezaposlene. Međutim, valja znati jedan 
vrlo vrijedan podatak- angažiranje većeg 
broja radnika to je trgovačko društvo ko-
štalo manje od dotadašnjeg koncesionara.
- I košnja i održavanje uresnog zeleni-
la i sve ovo što sada činimo za kvalitet-
no održavanje naših zelenih površina za 
“Pesja-Natiku” znači smanjenje troškova. 
No, budimo konkretni: posljednje godi-
ne koncesionaru je za održavanje zelenih 
površina, znači i za košnju i za uresno ze-
lenilo, plaćeno oko 1,4 milijuna kuna, a, 
s druge strane, isti posao, ali, rekao bih, 
puno kvalitetnije odrađen, “Pesju” košta 
oko 800 tisuća kuna s PDV-om. Ušteda je, 
dakle, golema. K tome moramo još jed-
nom napomenuti da smo zaposlili doma-
će stanovništvo u tom poslu.

cilj nije profit nego visoka 
razina komunalnog reda
A da je riječ o iznosima što trgovačkom 
društvu i doslovno život znače svjedo-
či činjenica da mu je godišnji Proračun 
oko 3,4 milijuna kuna. U tim gabaritima, 
dakle, “Pesja-Nautika” odrađuje sav svoj 
posao. Sa spomenutih jedanaest stalno i 
osam povremeno zaposlenih radnika.
- Niti je to velik Proračun niti je riječ o veli-
kom broju zaposlenih, ali u zadanim okvi-
rima sa sigurnošću mogu tvrditi da zadat-
ke obavljamo barem korektno. Da bi nam 
trebalo još radnika... Da, sasvim sigurno 
moramo razmišljati o novom zapošljava-
nju, a o tome ponešto govori i podatak 
da dijelu naših sezonaca kanimo produljiti 

njihove ugovore. U tom kontekstu me po-
sebno veseli i odlična suradnja s Općinom 
i veliko razumijevanje općinske vlasti, a, 
dakako, uvijek se nadamo da ćemo do-
biti nešto više sredstava iz općinske kase. 
Dakle, da sumiram- ni ponešto više novca 
ni pokoji radnik više ne bi nam bio naod-
met, iskren je Feretić. Dodao je pritom da 
će i u postojećoj situaciji društvo ostva-
riti minimalnu dobit što se, prema pla-
novima, kreće oko 50 tisuća kuna. glavni 
izvor sredstava kojima društvo puni svoju 
blagajnu je luka “Pesja”, odnosno naplata 
vezova. Što se groblja tiče, maksimalno se 
na ruku ide stanovništvu, a usluge im se 
naplaćuju u minimalnim iznosima, onoliko 
koliko je potrebno za pokrivanje troško-
va i dobit je u drugom planu, pojašnjeno 
nam je. Nasuprot tome, naplata parkirnih 
mjesta predstavlja gotovo čistu dobit što 
se, međutim vraća ulaganjem u parkirnu 
opremu i signalizaciju. S treće strane, či-
šćenje i održavanje zelenih površina na 
teretu je općinskog Proračuna. Međutim, 
cilj trgovačkog društva tog tipa, društva 
što ponajprije skrbi o komunalnom redu, 
nipošto i ne bi trebala biti dobit.
- Dobrim dijelom ste u pravu. Naime, 
naravno da moramo brinuti o vlastitom 
poslovanju i ne dozvoliti gubitke, minuse, 
odnosno pokušati osigurati barem mi-
nimalnu dobit pa tako, između ostaloga, 
rasteretiti Općinu dodatnih troškova. “Pe-
sja-Nautika” pametnim i racionalnim po-
slovanjem mora biti samoodrživo trgovač-
ko društvo, ali nam je prvenstveni zadatak 
od kojega ne kanimo odstupiti održavati 
maksimalnu razinu svih poslova kojima 
se bavimo. Pa, naš posao i jest Omišalj i 

za loše čišćenje ulica kriva je “pometačica”
dio građana Omišlja sustavno se žali i na mjestimice prljavo, loše očišćeno 
mjesto. Nažalost, s pravom, a razlog leži u pometačici, motornom vozilu uz 
pomoć kojeg se čiste omišaljske ulice. 
• da, ta naša pometačica bila je izvan upotrebe i dulje od mjesec i pol. ustvari, 

ona uopće i nije naša jer je pribavljena putem operativnog leasinga. uzela ga 
je bivša uprava i ne želim ulaziti u njihove razloge takvog modela nabave po-
metačice. činjenica je da je riječ o operativnom leasingu i njegovim istekom 
upravo ove godine morat ćemo razmišljati o nekom boljem rješenju. No, kako 
bilo, to je vozilo već u trenutku nabave 2012. godine bilo rabljeno, polovno i 
jedini pravi razlog lošeg čišćenja upravo je loš stroj. zbog toga je učestalo na 
nekakvim servisima, a ovaj zadnji koštao nas je 70-ak tisuća kuna.
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Njivice držati maksimalno komunalno sre-
đenim mjestima. Jasno, u okvirima naših 
djelatnosti.

feretića dočekalo rasulo
godinama je, unatoč svemu rečenom, 
Društvo kuburilo sa svojom likvidnošću, 
odnosno minusima na računu, a iznosili su 
oko 155 tisuća kuna. Ne akumuliranih gu-
bitaka, već se minus stvarao dižući sredstva 
s banke kako bi se plaćali određeni računi. 
S druge su strane postojale nenaplaćene 
usluge i do iznosa višeg od 400 tisuća kuna. 
Primjerice, od groblja i lučkih vezova. Bilo 
da je riječ o politici svjesnog nenaplaćivanja 
usluga probranim podobnim korisnicima 
niz godina ili, pak, o zanemarivanju slanja 
opomena i ovršivanju dužnika.
Isto tako, poznato je i da je “Pesja-Nau-
tika” u vrijeme Feretićeva prethodnika na 
reprezentaciju, odnosno na ručkove, ve-
čere i razne druge bespotrebne troškove, 
izdvajala otprilike onoliko koliko danas či-
tava Općina plaća troškove reprezentacije.
- Vrlo mi je teško govoriti o mnogim kon-
kretnim situacijama pa i o svemu ovome 
što sada navodite, naprosto zato što pri 
preuzimanju funkcije od mog prethodnika, 
vršitelja dužnosti direktora Marka Verbića 
nije obavljena primopredaja dokumenta-
cije. Spletom okolnosti mene je dočekalo 
upražnjeno direktorsko mjesto jer je Verbić 
u međuvremenu napustio “Pesju”. Hoću reći, 
mene nisu dočekali gotovo nikakvi relevan-
tni podaci o poslovanju tvrtke iako je posto-
jao dogovor da će me uredno dočekati sva 
dokumentacija. A ako me pitate o troškovi-
ma reprezentacije u mom mandatu, mogu 
vam reći da je na tu stavku u prvih pola go-
dine moga mandata potrošeno petsto kuna, 
rekao je Feretić kojeg je de facto u poduzeću 
dočekalo posvemašnje rasulo.
Upravljanje grobljem, rekao je direktor 
“Pesje”, vrlo je kompleksno. I u tom se-
gmentu poslovanja svojim je dolaskom 
zatekao posvemašnji nered.
- Dočekao me, na primjer, nesređen popis 
korisnika grobnih mjesta, odnosno loše 

vođena evidencija tijekom godina. Ima 
u tome i odgovornosti samih korisnika, 
njihove neodgovornosti. Nekadašnji ko-
risnici grobnih mjesta s godinama umiru, 
a njihovi potomci se uopće ne pojavljuju 
kao nasljednici, ne upisuju se kao nasljed-
nici pa dolazimo u problem slaganja liste 
korisnika, njezina ažuriranja. Još uvijek ne 
želimo ići radikalno pa oduzimati pravo 
korištenja poslije određenog vremena, ali 
uporno apeliramo da se nasljednici jave, 
da se ozbiljnije odnose prema grobnim 
mjestima što su ih naslijedili, kako bismo 
što prije i što kvalitetnije riješili taj za nas 
velik problem.

pogodovanje 
potkoncesionarima
Kao što je problem i naplata dijela po-
morskog dobra u Njivicama što ga je 
Društvo, kao koncesionar, prije više godi-
na, za mandata bivše općinske vlasti, dalo 
u potkoncesiju dvama privatnim korisni-
cima. Slučajno ili ne, oba su potkoncesio-
nara vrlo izravno vezana uz nekadašnjeg 
načelnika Općine Tomu Sparožića. Da bi 
apsurd, odnosno razina korupcije bila 
veća, “Pesja” svoju koncesiju Primorsko-
goranskoj županiji plaća jednako kao što 
“Pesja” naplaćuje potkoncesiju njezinim 
korisnicima. I šlag na kraju, Općina, a ne 
potkoncesionari, prema tada sklopljenim 
ugovorima, o svom trošku plaća struju i 
vodu što su je potrošili potkoncesionari. 
- Neću i ne želim ulaziti tko je kome u toj 
priči što i tko je na koji način vezan uz koga. 
za mene su oni poslovni partneri tvrtke ko-
joj sam na čelu s kojom su sklopili određene 
poslovne ugovore. Eto, ugovori su takvi kakvi 
jesu i mi od njih ne uprihodujemo baš ništa. 
Ili da budem precizniji- koliko mi Županiji pla-
timo koncesiju, točno toliko oni nama plate 
potkoncesiju. Je li riječ o sklapanju štetnih 
ugovora? čujte, u svakom slučaju za “Pesju” 
nisu povoljni, a ni korisni. Dodatnu brigu, 
međutim, predstavlja nam još jedan detalj iz 
ugovora što smo ga kao koncesionar sklopili 
sa Županijom. Prema njemu smo mi dužni 

ulagati u razvitak koncesioniranog područ-
ja, a ove godine bili smo u obavezi uložiti 
oko 90 tisuća kuna. Dakako, svake godine 
moramo uložiti određeni iznos. Dakle, mi, 
“Pesja”, a ne potkoncesionari kojima je bivša 
garnitura dala takve ugovore od kojih ništa 
ne zarađujemo. Navodno, kažem navodno 
jer ja do tog dokumenta ne mogu doći, su 
i potkoncesionari dužni nešto ulagati, ali ko-
liko i što uistinu ne znam. Kako bilo, “Pesja” 
tim poslovnim odnosom ne dobiva ama baš 
ništa i logično je upitati čemu uopće poslovni 
odnos od kojeg ne ostvarujemo zaradu što 
bismo je, dakako, ponovo vratili ulaganjem 
u isto to koncesionirano područje, odnosno 
pomorsko dobro.

zaštitit ćemo komunalne 
vezove
Početkom ljeta Općinsko je vijeće izglasalo 
ciljane izmjene Prostornog plana i one se 
vrlo izravno tiču i daljnjeg funkcioniranja “Pe-
sja-Nautike”. Njome je, naime, stvorena mo-
gućnost obnove koncesije nad lukom “Pesja”.
- Time je luka “Pesja” postala lukom otvore-
nom za javni promet, a time pod nadležnost 
Lučke uprave. Sljedeći korak je, dakle, traži-
ti obnovu koncesije. zakon je jasan- Lučka 
uprava daje u koncesiju samo komercijal-
ni dio luke, a komunalnim vezovima, kao i 
svugdje u Hrvatskoj, gospodarit će mjero-
davne lučke uprave. U odnosu na ranije sta-
nje, odnosno zakonsko rješenje, novi zakon 
nekadašnje sportske lučice, u koje su mogli 
biti svrstani i komunalni i nautički vezovi, 
klasificira na novi način pa nalaže posebno 
definiranje, odnosno koncesioniranje nau-
tičkih vezova, a onim komunalnim gospoda-
rit će, dakle, isključivo lučka uprava. Poanta 
je da će sada maksimalno biti zaštićeni ko-
munalni, ja to volim reći vezovi domicilnog 
stanovništva jer će “Pesja”, dobije li konce-
siju, odmah izdvojiti dio iz tih komercijalnih 
vezova i ustvari ih prepustiti lokalnom sta-
novništvu te ih, dakle, svrstati u komunalne 
vezove. Što to oni, ustvari, i danas jesu. I nji-
ma bi gospodarila Lučka uprava Krk. Druga 
i puno lošija mogućnost je da se koncesije 
domogne neki privatnik i baš sve vezove ko-
mercijalizira, a Omišljanima ne ostavi ništa 
jer je, logično, takvom koncesionaru u misli-
ma isključivo profit.

Ernest MARINKOVIĆ

NAčELNIcA OPĆINE MIRELA AHMETOVIĆ
Skrb o zelenilu samo iz komunalne naknade
dio djelatnosti “pesja-Nautike” što se tiče skrbi o zelenim površinama  financira se, 
kako je već napisano, izravno iz općinskog proračuna. Općinska načelnica Mirela 
ahmetović upravo stoga imala je potrebu razjasniti mnogima nejasnu činjenicu.
- Riječ je o poslu što smije biti financiran iz jednog jedinog izvora, odnosno samo 
i isključivo iz komunalne naknade. Općina ostvaruje višak iz, primjerice, komunal-
nog doprinosa, ali ta sredstva naprosto ne smiju biti uložena u održavanje zele-
nila. Iznos komunalne naknade nije promijenjen dugi niz godina i zaista je riječ o 
minimalnoj naknadi. treba znati i da Općina upravo na ime komunalne naknade 
potražuje milijunske iznose, prvenstveno od dina petrokemije, ali i od zračne 
luke Rijeka, međutim, unatoč tome, standard održavanja i čišćenja, uopće skrbi o 
zelenim površinama nije umanjen. a da bi taj kompleksan posao bio odrađen što 
bolje na dobrobit svih građana, uspjeli smo zaposliti i nove ljude.
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Ljubav, poštovanje i odgovornost samo 
su neke od vrijednosti što ih reprezentira 
kravata, odjevni predmet za kojeg se drži 
da su ga svijetom prvi pronijeli Hrvati. Iz 
tog je razloga Hrvatski sabor na Markovu 
trgu 18. listopada 2008. godine progla-
sio hrvatski i Svjetski dan kravate. Sedam 
godina poslije, na istome mjestu, na za-
grebačkom gornjem gradu, u slavljenju 
najpoznatijega hrvatskog proizvoda svoj 
su doprinos dali i Omišljani prezentaci-
jom svojih drevnih običaja. 
Na inicijativu neprofitne ustanove Acade-
mije Cravatice i voditelja projekta Muzej 
kravate – Academia Cravatica Nikole Al-
banežea, povodom obilježavanja Svjet-
skoga dana kravate, uz program Kravat 
pukovnije, predstavljena je omišaljska 
Stomorina, tradicijski običaj u 
koji su uključe-

STOMORINA U zAgREBU

OMIšalJSKI facOl 

ni facoli – preteče kravata, a koji su i dio 
omišaljske narodne nošnje. 
– Iako je kravata kroz povijest inaugurira-
na kroz vojne postrojbe, ovime pokazu-
jemo da je njome zapravo izražen odnos 
muškarca i žene. Mnogi se pitaju zašto 
rubac na Svjetski dan kravate. Odgovor 
je jednostavan – oduvijek je u muškarče-
voj naravi bilo vezivanje, pa i vezivanje uz 
ženu. To se u hrvatskom narodu upravo 
događalo darivanjem rupca pa je on za-
pravo postavio temelje kravati što je od 
njega nastala, objasnio je Albaneže. 

praznik za sva čula
Markovim trgom te su se nedjelje vio-
rili omišaljski 

rupci, oni isti što ukrašavaju omišaljsku 
Placu za blagdan Stomorine. članovi 
Kluba mladih Omišalj i Kulturno-umjet-
ničkog društva Ive Jurjević, uz tehničku 
pomoć karnevalskih udruga Babani i 
Omišjanski babani, pred znatiželjnim tu-
ristima iz cijeloga svijeta, zagrepčanima, 
ali i prijateljima otoka Krka na Markovu 
su trgu ponosno uprizorili „dvizanje ban-
dire“, narodni običaj što se povezuje s 
čašćenjem Vele gospe te odgovarali na 
brojna pitanja što su ih prolaznici postav-
ljali o Omišlju i njegovoj bogatoj baštini. 
Vrijedni radnici Općine i Turističke zajed-
nice Općine Omišalj nazočne su počastili 
domaćim slasticama - fritama, kroštu-
lama, smokvama i rakijom, a Folklorna 
sekcija KUD-a Ive Jurjević pobrinula se 
dostojanstveno prezentirati narodne ple-
sove - tenec, verec, bakarsku i polku. 
– Prije nešto više od godine dana pred-
stavnik Academije Cravatice, Omišljanin 
Nikola Albaneže, obratio mi se s idejom 

Dvizanje 
bandiri

M. Ahmetović i N. Albaneže
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OMIšalJSKI facOl pReteča Je KRavate

da zajedno obilježimo Svjetski dan krava-
te. Lani smo to učinili na način da smo 
našu Stomorinu doveli na riječki Korzo, 
no, nakon što smo to odradili onako kako 
je bilo naumljeno, istoga smo dana po-
digli letvicu: rekli smo da nam je sljedeći 
cilj hrvatska metropola, grad zagreb. I 
eto nas danas na Markovu trgu, objasnila 
je ponosna načelnica Mirela Ahmetović, 
ispričavši i jednu anegdotu. 
– čak i moji kolege načelnici pitaju kakva 
je veza između Dana kravate i Stomorine. 
Kad im kažem da je rubac, odnosno fa-
col preteča kravate, onda je svima jasno. 
Naravno da je sljedeće njihovo pitanje: 
„zašto baš Omišalj? Rubac je i na drugim 
nošnjama...“, a ja im na to malo bezobra-

zno odgovorim: „zato što je Omišalj kul-
turno najbogatiji na otoku Krku!“. 

Stomorina će putovati 
europom
zahvaljujući Općini Omišalj, TzO Omišalj, 
Academiji Croatici, KUD-u Ive Jurjević i 
Klubu mladih Omišalj, Stomorina je 18. li-
stopada ove godine tek treći put u svojoj 
dugoj povijesti napustila omišaljsku Placu. 
Prvi put  1935. godine, kada je gostovala na 
Festivalu otoka Krka, a drugi put prošle go-
dine na isti dan na riječkome Korzu. Kako 
smo doznali, Stomorina će i dalje putovati, i 
to ne samo Hrvatskom već i svijetom.
 –  Idemo dalje! Imamo neke ideje da 
nastupimo s našom Stomorinom i u Eu-
ropi. Pretpostavljam da će prvi od gra-
dova biti Strassbourg, ali otom-potom. 

Naravno da Omišalj 

ima što prezentirati i meni je jako dra-
go da je to za početak naša Stomorina, 
ali ne zaboravimo da je toliko narodnih 
običaja u Omišlju koji i nisu poznati jav-
nosti, za koje se nije uspjelo čuti jer je 
vrlo teško uputiti široku javnost u sve 
čime raspolažemo u Omišlju. Iz tog smo 
razloga odlučili iskoračiti iz Omišlja i jav-
nosti predstaviti ono što imamo, zaklju-
čila je načelnica.
Svoj je program na Markovu trgu, ispod 
omišaljske bandire, izvela i Kravat pukov-
nija, čiji je zapovjednik postrojio svoju pje-
šadiju i konjaništvo, a oni su prikazali ce-
remoniju pregleda naoružanja te postavili 
stražare kod bočnih vrata crkve sv. Marka. 
Bez ikakve sumnje, Markov je trg toga 
dana odista bio pravi užitak za oči i uši, 
a predivna slika Omišlja i zagreba propu-

tovala je svijetom. Imalo se što vidjeti.
E.J. 

Bez otočnih delicija ne može Kravat pukovnija
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Središte omišaljskog duhovnog života bez sumnje je župa 
Uznesenja Blažene Djevice Marije, a najveći dio tog vjerničkog 
života odvija su unutar istoimene crkve sagrađene 1213. godine 
i to na temeljima starije crkve. Od 2008. godine o njemu, živo-
tu omišaljskih vjernika, skrbi župnik, velečasni Anton Bozanić. 
Odnosno, budimo precizniji, on to bez prekida čini posljednjih 
sedam godina, ali na službi u omišaljskoj župi bio je i u turbu-
lentnim vremenima stvaranja nezavisne Hrvatske, od 1989. do 
1993. godine. Ranije ili između dva omišaljska razdoblja, služ-
bovao je posvud: u Novalji, na Rabu, u Svetom Vidu, na Veprin-
cu, u Ičićima, Malom Lošinju, ali i u dalekom New Yorku. Iako 
rado, pomalo se i s tugom prisjeća svojih prvih dana i godina 
u Omišlju.
• Bilo je to vrijeme velikih promjena, tranzicije. Mijenjali smo 

državu, stvarali potpuno novo državno i društveno uređenje. 
Počimao je, a vrlo se brzo i razbuktao vihor Domovinskog rata 
i mnogi su ovdašnji ljudi krenuli u nj. S ratom su nam počele 
pristizati i izbjeglice pa je caritas bio u punom pogonu: sku-
pljali smo svakojaku pomoć, hranu, odjeću, razne potrepštine 
pa to brzo dijelili potrebitima. Bili smo vrlo aktivni u poma-
ganju i snalazili smo se na razne načine kako bismo bili što 
efikasniji u tome. Dojmljiv je bio zanos kojim su ljudi željeli 
pomoći stradalima, rekao se velečasni Bozanić pa se prisjetio i 
kako je postojao vrlo utemeljen strah da i Omišalj ne postane 
cilj napada.

• čujte, Omišalj ima bitan strateški značaj: tu je zračna luka, Di-
nina postrojenja, nafotovod, most... i uopće nije bilo nerealno 
očekivati da bude jedna od meta zrakoplova JNA. Stoga smo 
i mi u crkvi znali da nekako moramo zaštiti crkvene vrijed-
nosti. Primjerice, vrećama s pijeskom zaštitili smo najvrednije 
umjetnine, ali smo za svaki slučaj znali držati i skraćene služ-
be. Meni je doslovno rečeno s viših crkvenih instanci da se ne 

VELEčASNI ANTON BOzANIĆ, ŽUPNIK ŽUPE UzNESENJA BLAŽENE DJEVIcE MARIJE U OMIŠLJU

vJeRa NISu RIJečI, 
VJERA SU DJELA

mičem iz Omišlja i da na raspolaganju budem 24 
sata dnevno pa je tako i bilo. Uz ostalo smo posjeći-
vali i ranjene, njegovali ih ili jednostavno suosjećali 
s njima, ispričao je i dodao da je to novo ozračje, 
prepuno patnje i boli, u živote mnogih donijelo i 
nešto novo- vjeru! 

Buđenje vjere
Omišalj je mjesto, rekao je, u kojemu su u bivšoj drža-
vi mnogi otvoreno izražavali skepsu i rezervu prema 
crkvi, a i prvim danima samostalne Hrvatske nisu je 
prihvaćali. Indiferentnost prema Bogu bila je očita, ali 
je bilo i otvorenog otpora.
• Ipak, ja sam i tada, a i sada to razdoblje doživljavam 

kao svojevrsno buđenje vjere. U bivšoj državi vjero-
vati u Boga nerijetko je bilo i opasno. Ljudi zaposleni 
u tadašnjim državnim institucijama, primjerice poli-
cajci ili učitelji, nisu smjeli ići u crkvu, a u njoj su se 
smjeli vjenčati isključivo u strogoj tajnosti. Ipak, vrlo 
brzo osjetilo se buđenje vjere, neko olakšanje, slo-
bodarsko ozračje, iako na početku vrlo polako. Ljudi 
su još uvijek bili neodlučni, u nedoumici, nisu znali je li 
ta sloboda uistinu prava, trajna sloboda ili tek bljesak, 
privid. Unatoč svemu, ja sam kod mnogih prepoznao 
zanos što je i vrlo prirodan jer su se, uvjetno rečeno, do-
čepali nečega što im je bilo sustavno uskraćivano. U poje-
dinaca je zbog toga bila primjetna i euforija, ali sam sklon reći 
da ona često nije dobra. Euforija je osjećaj koji nije trajan, ona 
brzo splasne pa su neki u tom silnom zanosu visoko poletjeli, 
a kad su tu svoju slobodu napokon i konzumirali brzo su i ate-
rirali, bez ogorčenja i vrlo realno dodao je velečasni i pojasnio 
kako se vjera odjednom pretvorila u pomodorastvo, u nešto 
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O VJERONAUKU U ŠKOLI

- apsolutno sam za vjeronauk u javnim školama. On ne predstavlja nikakvu revoluciju, vjerona-
uk je odgoj. Na njemu se uče određene vrijednosti što traju cijeli život. to nije štrebanje, bifla-
nje nekog gradiva, to je nešto što se uči za cijeli život, djeci se usađuju vrijednosti, rezolutan je 
velečasni Bozanić kojega smo pitali jesu li njime ugrožena djeca Islama, pravoslavlja, učenici 
koji ne vjeruju u Boga, djeca čiji roditelji ne žele da im njihovi mališani pohađaju vjeronauk 
koji, gotovo u pravilu, nije uvršten na početak ili sam kraj  već upravo usred školskog dana pa 
su učenici koji ga ne prate nerijetko prepušteni sami sebi, a u nekim radiklanijim situacijama 
gotovo i izopćeni. 
- držim da ta djeca, koja jesu u manjini, ničim nisu ugrožena. eto, neki učenici imaju dobar 
sluh pa lijepo pjevaju, a nekima pjesma baš i ne leži. I zar su ovi drugi izloženi nekoj ugrozi, 

blago rečeno čudno je poentirao Bozanić i zaključio da je obaveza škola osmisliti sadržaj 
djeci koja ne pohađaju vjeronauk jer se nipošto ne smije dogoditi da se ona na bilo koji 

način osjete ugroženima, izoliranima ili napuštenima.

dJeca KOJa ga Ne pOHađaJu NISu ugROžeNa

mondeno. Mnogi su rado prihvatili neke crkvene 
čini poput krštenja djeteta ili crkvenog vjenčanja, 
ali, rezolutan je Bozanić- to nije to!

Nije dovoljno busati se
• Ne, krstiti dijete ili se vjenčati u crkvi ne 

označava pravu vjeru. Takvi se najčešće samo 
tada pojave i nestanu. Jednostavno, oni 

tim činom nisu usvojili pravu vrijed-
nost što će je i živjeti. Od deklarativ-
nog nema previše koristi. To vam je 
kao i s domoljubljem. Nije dovoljno 
busati se u prsa da bi bio domoljub. 
Dakle, nije dovoljno prigodničarski 
se pojaviti u crkvi da biste se na-
zvali vjernikom. Vjera se dokazuje 
praksom i životom, a ne riječima. 
S druge strane, neki novopečeni 
vjernici možda su očekivali da će 
preko crkve profitirati, obogatiti 
se, a kad su vidjeli da to tako i ne 
ide također su se okrenuli i otiš-
li, zaključio je, a nas je zanimalo 
kakva je ustvari Omišalj sredina u 
kontekstu štovanja crkve i Boga, 
je li specifičan u odnosu na neka 
druga područja, jesu li Omišljani 
bogobojazni ljudi...
• Kao i drugdje, i ovdje 
ima i dobrih, finih ljudi, ali ima 
i problema. Donekle je Omišalj 
specifičan. Naime, od ukupnog 
broja stanovnika tek jednu tre-
ćinu čine u punom smislu te 
riječi domaći, autohtoni ljudi, a 

ostale dvije trećine su doseljenici. 
To automatski znači da ovdje žive 

razne kulture, razne životne navike, 
razni mentaliteti... dakle, ne mislim nuž-
no na različite vjeroispovijesti ili nacio-
nalnosti. No, ja i u tome želim vidjeti 
pozitivno jer su svi ti ljudi Omišlju do-
nijeli revitalizaciju. Kako bilo, ova naša 

sredina ima puno dobrih elemenata zdrave kršćanske sre-
dine. Dakako, primjera ima svakakvih, i dobrih i loših. Jesu 
li bogobojazni? Ne znam što bi to ustvari trebalo značiti. 
Ne drže se svi slijepo crkvenih kanona, ali to i ne mora biti 
presudno. Ima ih koji drže do toga, no držim da je ključno 
da ljudi budu otvoreni, slobodni u punom smislu te riječi. Biti 
izoliran, začahuren u svom svijetu znači živjeti u prošlosti, a 
to nikada nije dobro. znate, vrlo je teško odgovoriti na pita-
nje tko uistinu živi vjeru punim plućima. Prekompleksno je 
pitanje. Međutim, sa sigurnošću vam mogu reći da se mi u 
crkvi trudimo stvoriti kod naroda taj osjećaj istinske, iskon-
ske vjere.

vrijednosti su vječne
To, dakako, i jest jedna od temeljnih uloga u crkve u zajednici: 
usmjeravati ljude na pravi put, odgajati mlade kako bi stasali 
u poštene i dobre ljude, utjecati na svijest i učiti da žive prave 
vrijednosti.
• Duhovno područje počesto zna biti sklisko područje i u njemu 

riječi ne znače mnogo. Riječi što ih ne prate djela prazne su i 
bezvrijedne. Stoga naše sumještane učim da ne budu isklju-
čivi, da ne robuju predrasudama jer su one izvor problema. 
Pogledajte što isključivost znači u političkom životu zajednice, 
do čega dovodi, primjerice, strančarenje. Pa zar dva čovjeka 
iz suprostavljenih stranačkih tabora uistinu ne mogu zajedno 
sjesti i popiti kavu?! Nipošto ne želim vjerovati u to!

• Analogno svemu rečenom, zanimalo nas je koliko ustvari da-
nas ljudi, posebno oni koji se ne libe deklarirati vjernicima, 
žive deset božjih zapovjedi. Vječita trka za novcem, moći i 
slavom, želja za društvenim probitkom i utjecajem ili možda 
samo borba za golom egzistencijom..., koliko suvremen način 
života u surovoj današnjici deset zapovjedi, to jedno od poče-
la vjere, pretvara tek u lijepu uspomenu.

• To ovisi isključivo o tome kako doživljavate vlastiti odnos 
prema Bogu, prema ljudima, ali i prema samome sebi. Deset 
Božjih zapovjedi su vječne! Nema tu ničeg novog, riječ je o 
vrijednostima, a one su vječne, ne postoje nove i stare, one 
su beskonačne i poštuju se ili se ne poštuju. I to bez obzira na 
činjenicu što vjera danas nije ista kao prije sto, pa i prije pe-
deset godina. Različite okolnosti se mijenjaju i ja im se jedno-
stavno moram prilagoditi na najbolji mogući način, ali unatoč 
svemu vrijednosti ostaju. One su univerzalne! 

Ernest MARINKOVIĆ
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- Nazivaju je kapelicom iako ona to ustvari nije, ali se u nje-
zinoj neposrednoj blizini nalaze ostaci, pretpostavlja se, prave 
kapelice. Ona je ustvari stražarnica i osmatračnica, nekadašnji 
vojni objekt. Smještena je u neposrednoj blizini zračne luke Ri-
jeka, točno ponad uvale Voz. Ni mnogi Omišljani ne znaju za 
nju, a još manje ju je ikada vidjelo. Riječ je o vrlo malenom, ali 
specifičnom objektu rijetko viđenoga kamenog krova i ostacima 
nekadašnje kapelice. Sve donedavna oba zdanja, i “kapelica” i 

glavnom ulicom koja vodi u staru gradsku jezgru Omišlja sva-
kodnevno prolaze brojni mještani, ljeti i turisti, ne razmišljajući 
o imenu koje ona nosi. Radi se o ulici Prikešte, koja čuva uspo-
menu na drevno zdanje koje se tamo nalazilo. Sljedeće će go-
dine, naime, biti obilježena 540. obljetnica gradnje obrambene 
kule, odnosno kaštela u Omišlju. Kešte, kako ga Omišljani zovu, 
1476. godine dao je sagraditi posljednji krčki knez Ivan VII. 

SlJedeće gOdINe 540. OBlJetNIca 
gRadNJe fRaNKOpaNSKOg Kaštela

Stari kešte

ostaci kapelice, bila su skrivena od po-
gleda zarasla u gustoj primorskoj makiji 
i smještena na zaboravljenom, a nekad 
davno glavnom makadamskom putu što 
je povezivao Omišalj s krajnjim sjeverom 
otoka, a zatim, morskim putem, i kopnom. 

Sada su spašena i konzervirana, a presudnu ulogu imala je naj-
prije znatiželja, a zatim volja i trud općinskog vijećnika Nikole 
Dujmovića.
- S mjesta gdje se objekti nalaze vidi se Omišalj, vidi se morski 
prolaz od Vinodola prema Rijeci, a na pogledu je i otok Sveti 
Marko. Uz sve, nalaze se na tada glavnom putu od Omišlja pre-
ma kopnu kojim se prenosila i prevozila roba, ali i putnici. Dakle, 
očito je bilo vrlo značajno strateško mjesto, vrlo vjerojatno kon-
trolni punkt i osmatračnica, pretpostavlja se mletačke vojske, 
rekao je Dujmović.
Nažalost, dodao je, ovakve povijesne i kulturne baštine prepu-
štene zaboravu i zubu vremena, na području Omišlja ima još pa 
si je dao zadatak pokušati spasiti što se spasiti da.
- Odlučeno je da se krene u zaštitu i konzerviranje najprije ovog 
spomenika. Kontaktirani su stručnjaci, arheolozi i konzervatori i 
krenulo se na posao. Sa zadovoljstvom mogu konstatirati da su 
ostaci kapelice i ova naša stražara sada spašeni. Posao još nije 
gotov jer je vrlo teško precizno odrediti vrijeme od kada građe-
vine potiču, ali se sa sigurnošću može tvrditi da nisu mlađe od 
razdoblja Mletaka, rekao je Dujmović pa zaključio da će jedan 
od sljedećih koraka biti označiti, odnosno markirati zaštićene 
spomenike, otvoriti ih građanima i turistima, odnosno pokušati 
ih turistički valorizirati ili, najjednostavnije, svima pružiti moguć-
nost da dožive taj novootkriveni prostor.
U Općini su tako odlučili polako otkrivati svoje skrivene adute i 
nuditi ih zainteresiranima, otrgnuti ih zaboravu i staviti  u punu 
kulturnu, povijesnu i turističku funkciju. 

E.M.

OBNOvlJeNa I zaštIćeNa OBNOvlJeNa I zaštIćeNa 

“KAPELICA” IZNAD VOZA“KAPELICA” IZNAD VOZA

Frankopan. O tome 
svjedoči glagoljski 
natpis uzidan u juž-
ni zid današnje žu-
pne kuće, skriven od 
pogleda prolaznika i 
ispisan glagoljskim 
slovima: V ime Bož-
je, amen. Dne 1476. 
Juna kada se poče zi-
dat ta kešte va vrime 
kneza Ivana i za sina 
kneza Mikuli Fran-
kopana. Oko fran-
kopanskog kaštela 
u srednjem je vijeku 

nastalo gusto naselje s nepravilnim tlocrtom ulica i s kućama u 
nizu prilagođenim konfiguraciji terena. Izgubivši svoju prvotnu 
funkciju i počevši se urušavati, frankopanski kaštel je početkom 
19. stoljeća porušen i nad jednim njegovim dijelom je 1885. sa-
građena školska zgrada, a ostatak kule je 1910. godine pretvo-
ren u stambenu zgradu. Danas se na tom mjestu nalaze pošta, 
Općina, katastar, ambulanta i župni ured, a jedina uspomena 

na porušeno zdanje, 
uz ime prilazne ulice 
i glagoljski natpis, 
čuva se u narodnoj 
pjesmi, tužaljki kne-
za Ivana VII., zadnje-
ga Frankopana na 
Krku kojega su, pre-
ma legendi, Mlečani 
na prijevaru odveli 
iz Omišlja (Oj, turne 
moj lipi...).

E.J.
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Omišljanka Katica Ivanišević ovogodišnja je dobitnica nagrade 
Drago Gervais. Književna nagrada Drago Gervais utemeljena 
je u počast književniku Dragi gervaisu, čije je ime i djelo znak 
ovoga kulturnog podneblja i  najviše je književno priznanje pri-
morskog kraja, a Ivanišević ju je zaslužila za svoju Antologiju i 
to u kategoriji objavljenih djela na nekom od idioma čakavskog 
narječja hrvatskog jezika.  
- Drago gervais bard je čakavštine i dobiti nagradu osmišljenu 
u njegovu čast golemo je priznanje. Velik je ovo dan za mene i 
vrlo sam sretna.
Ovu sam antologiju dugo stvarala, četiri sam godine skupljala 
materijale što sežu u 16. stoljeće, dakle od glagoljaša do danas. 
četrdesetdva pjesnika na otoku Krku, koliko sam ih obradila, 
velik je broj. To je jedan korpus koji daje svjedočanstvo jednog 
vremena i oni su zapravo glasnogovornici svoga vremena. Svaki 
od njih odraz je povijesnih prilika i vremena u kojemu su živjeli i 
djelovali. Stoga je njihov rad i svjedočanstvo o identitetu otoka 
Krka, rekla je Ivanišević dodajući da joj je bila čast sabrati sve 
te pjesnike u jednu knjigu u kojoj ti Krčani predstavljaju čitavu 
čakavštinu.

DRAGO GERVAIS 

RESTAURACIJA DIJELOVA OLTARNOG 
RetaBla OMIšalJSKe župNe cRKve 23

Antologija pjesništva otoka Krka daje važan uvid upravo u ra-
zvoj čakavskog pjesništva na otoku Krku. Njome, antologijom, 
to pjesništvo i razvoj nisu stali, upravo suprotno. Škole, brojne 
udruge i pojedinci kontinuirano rade i stvaraju, a to znači samo 
jedno- čakavština Omišlja i Krka živi!

E.M.

KatIcI IvaNIševIć

Konzervatorsko-restauratorski zahvati na drvenom retablu s 
glavnoga oltara župne crkve u Omišlju traju već godinama, a 
trenutno je u tijeku restauracija dviju donjih drvenih, rezbare-
nih i oslikanih ploča što su smještene između bočnih stupo-
va, desno i lijevo od središnje pale. Podsjećamo, nakon što su 
11 godina provele u Hrvatskom restauratorskom zavodu, dvi-
je ploče s reljefnim prikazima sv. grgura i sv. Augustina te sv. 
Antuna opata i sv. Antuna Padovanskog vraćene su u prosincu 

2012. godine. Uslijedio je konzervatorsko-restauratorski rad na 
preostalim dijelovima kasnorenesansnog retabla: najprije su re-
staurirani reljefi evanđelista koji se nalaze ispod centralne pale, 
a sada su u tijeku radovi na preostale dvije ploče. Radovi se 
izvode u Odjelu za štafelajno slikarstvo Hrvatskoga restaura-
torskog zavoda, financijskim sredstvima Ministarstva kulture, uz 
potporu i sufinanciranje Općine Omišalj. 

E.J.

Restauracija 
vrijednoga 
umjetničkog 
djela
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članovi Otvorenog kazališta Omišalj još su u kolovozu u pro-
storijama kazališta u Omišlju organizirali tematski recital poezije 
More ljubavi, a događaj je popratila i prigodna izložba fotogra-
fija autorice Milice zorman, članice kazališta. Program je počeo 
poslije prigodne pjesme „Kud plovi ovaj brod“ Radojke Šverko, 
što ju je tom prigodom otpjevao Augustin Augustinović koji je, 
već tradicionalno, večer uljepšao zvucima gitare. Poslije pjesme, 
prisutnima se obratila tajnica udruge gordana Jurišić, poručiv-
ši da je ideja o temi tog recitala već dulje postojala te da su 
se odlučili za more zato što je njegova ljepota bezvremenska i 
bezgranična, kao i ono samo. Budući da su mnogi pjesnici svoju 
inspiraciju pronašli upravo u moru te tako njegovu ljepotu pre-
točili u stih, sudionici recitala pročitali su i izrecitirali poznate 
pjesme hrvatskih pjesnika poput, primjerice More Josipa Pupa-
čića, ali i mnoge druge, a prisjetili su se i tragično preminule 
Omišljanke Petre Štropin koja je i sama bila članica kazališta, 
pročitavši njezinu pjesmu Žega. Recital je zaključio Bosnimir Li-
čanin Likota, a prisutni su se rastali u iščekivanju sljedeće temat-
ske večeri poezije.

K. č.

KULTURA

Povodom mjeseca knjige, 17. listopada je u prostorijama Otvo-
renog kazališta Omišalj održana književna večer Diane Rosandić 
Živković Čudesne priče za djecu i odrasle. Omišaljskoj se publi-
ci predstavila još prošle godine pa je tako sada po drugi put 
u Omišlju potvrdila svoj talent, nepresušnu inspiraciju i lakoću 
pripovijedanja. 
Poslije uvodne priče Ćelavi jež, što ju  je književnica sama ispri-
čala na vrlo živopisan način, publici su se predstavili i Augustin 
Augustinović pričama Pšenica u snijegu i 1992. godina, nova 
članica Kazališta zlata Hodžić koja je premijerno nastupila pri-
čom Ključ s privjeskom anđela, Marija Seka Kovačević pričom 
Iris, gordana Jurišić pričom Div iz Buginog srca te neizostavni 
Bosnimir Ličanin Likota pričom Premijera.

K. č.

čudeSNe pRIče ZA DJECU I ODRASLE

Ulaskom u galeriju Lapidarij, krajem rujna Omišljani su imali pri-
liku prošetati obroncima Velebita. Od Oltara, preko zavižana, do 
prostranstava Rožanskih i Hajdučkih kukova vodio ih je Vladimir 
Vidović, fotograf-amater, veliki zaljubljenik u planinarenje, koji 
već nekoliko godina s omišaljskom publikom dijeli svoje dvije 
velike ljubavi -  prirodu i fotografiju. 
Ovaj Bujanin, porijeklom iz Omišlja, svoja zapažanja u prirodi 
bilježi analognim fotoaparatom, čekajući s nestrpljenjem kraj-
nji sadržaj. Ovoga puta svoj pogled nije usmjerio samo prema 
gore, prema velebitskim visovima, već ga je spustio i prema ve-
lebitskim travnjacima i stijenju u kojima je promatrao endemsko 
cvijeće, susretao se sa šumskim zvijerima, promatrao i bilježio 
ljepote podvelebitskih uvala i jedinstvenih zalazaka sunca te 
uživao u žuborenju vode. Prenoseći svoja iskustva s velebit-
skih putešestvija, Vidović je Omišljane poveo na bezopasno i 
besplatno virtualno putovanje koje je, zasad, do nove izložbe, 
završilo na zrmanji.

E.J.

VELEBIT U 
LAPIDARIJU

MORe KaO vJečNa 
INSPIRACIJA

D. Rosandić 
Živković

Detalj s izložbe
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Na kraju ljetne sezone, i po godinama i 
po djelovanju najmlađa folklorna sekcija 
KUD-a Ive Jurjević, svoje je plesno umije-
će pokazala njivičkoj i omišaljskoj publici 
te pobrala simpatije svih prisutnih. U Nji-
vicama je njihov nastup upotpunila žen-
ska klapa Rožice iz Šapjana, dok su se u 
Omišlju po prvi puta predstavili najmlađi, 
novopečeni sopci Nikola Dujmović i Deni 
Renko, koji su odsopli tradicionalnu omi-
šaljsku pjesmu Lipo moje te time pokazali 
svoj veliki potencijal i volju za nastavkom 
tradicije.

E.J.

AKTIVNI MALI 
fOlKlORašI

Raznolik glazbeni program koji se ovoga ljeta odvijao na ulicama i trgovima Njivica 
i Omišlja završio je 29. kolovoza koncertom etnoglazbenice Lidije Bajuk i ostalih 
članova Quarteta (Branka Trajkova, Stanislava Kovačića i Antuna Božića) na trgu Pri-
kešte. zadovoljna je publika uživala u izvedbama tradicijskih pjesama iz Istre, Like, 
Dubrovnika, Međimurja, Slavonije... te naučila ponešto o pratećim instrumentima, 
kao i o nastanku i sadržaju izvedbi, a za kraj je talentirana pjevačica,  na zahtjev 
publike,  izvela i nekoliko svojih autorskih pjesama. 

E.J.

LIDIJA BAJuK QuARTET  
ZATVORIO LJETNU 
KONCERTNU SEZONU

Oduševljeni i glazbenici i publika

Najmlađi par sopaca

NOVI DJEčJI VRTIĆ

vRtIć pO MJeRI dJeteta
U općinskoj je Vijećnici krajem rujna 
održano interaktivno predavanje Vrtić 
po mjeri djeteta i njegove obitelji, a pre-
davačica je bila odgajateljica - savjetnica 
Hajra Bubnić. Prisutni su mogli doznati 
što nova nacionalna strategija o ranom i 
predškolskom odgoju i obrazovanju nudi 
djeci i njihovim obiteljima. Razgovaralo 
se o promjenama u društvu, gospodar-
stvu i kulturi koje su doprinijele razvoju 
koncepta cjeloživotnog učenja, no i o 
obilježjima sustava odgoja i obrazovanja 
pri čemu je izdvojeno da se temelji za 
cjelokupan razvoj pojedinca postavljaju 
upravo u vrtiću. Posebno je naglašeno 
i partnerstvo vrtića s roditeljima i širom 
zajednicom pri čemu je Bubnić potaknu-

la prisutne roditelje da surađuju s vrtićem 
i da budu aktivni u kreiranju programa te 
da tako pomognu da vrtić zaista bude po 
mjeri djeteta i njegove obitelji.
Već idućeg dana u Velikoj vijećnici gra-
da Krka održano je i predavanje dr. Rajka 
Rajovića Igre koje usporavaju ili oštećuju 
razvoj djeteta, a da toga nismo ni svjesni 
pri čemu je roditeljima djece rane i predš-
kolske dobi predstavljen program NTC su-
stav učenja (Nikola Tesla centar – Odsjek 
Mense za darovite), čiji je autor upravo 
dr. Ranko Rajović. Radi se o novom pri-
stupu učenja, u kojem dominira misaona 
aktivnost djeteta i njegov uspješan razvoj. 
Sustav je vrlo dobro i do detalja razrađen, 
primjenjiv u obitelji, predškolskim ustano-

vama i u razrednoj nastavi osnovne škole. 
Naglašava značaj obitelji i šire društvene 
zajednice (vrtići, škole, centri za darovite…) 
u razvoju darovite djece.

K. č.

Interaktivno predavanje u omišaljskoj 
općinskoj Vijećnici
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Omišaljski je Veslački klub Glagoljaš na najbolji način završio 
jednu od najuspješnijih sezona u svom trinaestogodišnjem 
radu. Početkom listopada, naime, u zagrebu je održano 72. Hr-
vatsko veslačko prvenstvo za kadete, juniore, seniore i veterane, 
a omišaljski su veslači nastupili u četiri discipline: Lara Nenadić 

NOVI USPJESI GLAGOLJAšA

Općina Omišalj pokrenula je na inicijativu omišaljskog Veslač-
kog kluba Glagoljaš projekt upoznavanja djece sa sportskim 
udrugama i klubovima na području općine. Riječ je o prijedlogu 
izrade informativnog kataloga svih sportskih udruga i klubova 
što bi sadržavao najvažnije informacije o određenom sportu, 
kontakte udruga ili klubova te vrijeme i mjesto treninga. Taj bi 
se katalog zatim, u suradnji sa školom, podijelio učenicima ni-
žih razreda, a potom bi se na razini škole organizirali posjeti 
sportskim klubovima. cilj je ovog prijedloga da se djeca, koja 

pROMOcIJa SpORta I zdRavOg žIvOta

Već tradicionalno, ponajbolji veslač iz Omišlja Mihael girotto 
opravdao je svoju vrijednost pa je već petu sezonu zaredom na 
Prvenstvu Hrvatske osvojio odličje. Ove godine to je bilo sre-
bro zlatnog sjaja jer je tri mjeseca prije na I. Finalu Kupa Hrvat-
ske u Metkoviću postao pobjednik u samcu za mlađe juniore. 

se u današnje vrijeme vrlo malo bave sportom, informiraju o 
postojanju sportskih udruga i klubova na području Omišlja i 
Njivica te da se u njihov rad uključe. Prilikom razgledavanja i 
posjete, djeca bi se trebala upoznati s radom i postignućima 
klubova, vidjeti prostor u kojem se trenira, ali i vidjeti kako je-
dan trening uopće izgleda što bi ih, nadamo se, motiviralo da 
se i sami počnu baviti sportom koji im se sviđa, a samim time 
bi se promovirao i sport i zdrav način života. 

K. č.

Srebrni Mihael Girotto Brončana Mia Goić

u kadetskoj konkurenciji, Mia 
goić u starijoj juniorskoj kate-
goriji i Mihael girotto u mla-
đoj juniorskoj kategoriji.
 - Naši veslači potvrdili su 
višegodišnju tradiciju da se 
s državnih prvenstava ne 
vraćaju bez barem jednog 
odličja što su ove godine i 
nadmašili. Stoga smo jedan 
od najuspješnijih manjih ve-
slačkih klubova Hrvatske koji 
u samo 13 nastupa na prven-
stvima Hrvatske ima preko 20 
odličja u svim kategorijama i 
disciplinama, rekao je Dean 
girotto, predsjednik omišalj-
skoga veslačkog kluba.

Ukoliko nastavi dobrim radom 
i uspješnim rezultatima, Mihael 
ima pravo nadati se i reprezen-
tacijskom pozivu za Europsko i 
Svjetsko prvenstvo.
Osim toga, nakon četiri godine 
pauziranja u velikom se stilu 
vratila i Mia goić, bivša prva-
kinja Hrvatske koja je na ovom 
prvenstvu osvojila treće mje-
sto. Najugodnije iznenađenje 
priredila je jedanaestogodišnja 
Lara Nenadić koja je za manje 
od jedne sekunde ostala bez 
naslova prvakinje Republike 
Hrvatske i vratila se sa srebrnim 
odličjem. 

K. č.
Lara Nenadić sa 

srebrnim odličjem
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Nakon ljetnog odmora, omišaljski ruko-
metaši i rukometašice pod vodstvom tre-
nera Julija Kojića i Edija Lukšića početkom 
su rujna intenzivno započeli s priprema-
ma za novu sezonu. Tako su seniorke Ru-
kometnog kluba Omišalj od 4. do 6. rujna 
sudjelovale na turniru 18. Memorial Ma-
rio Tacca u Milanu, gdje su igrale protiv 
ekipe sa zameta, slovenskih ekipa Kopra 
i Logateca te domaćina Milana. S dva po-
raza od samo pogotka zaostatka, djevoj-
ke su zauzele treće mjesto i tako najavile 
uspješan početak sezone. Vikend poslije 
Milana, djevojke su otputovale u zapad-
nu Moslavinu na rukometni turnir u Križ 
s kojeg su se opet vratile s brončanom 
medaljom oko vrata. 
Ipak, središnje rukometno događanje u 
rujnu, za čiju je organizaciju bio zadužen 
upravo Rukometni klub Omišalj,  bio je 1. 
Rukometni memorijal „Franjo Klačić“. Taj 
je turnir održan u čast dugogodišnjem 
treneru Franji Klačiću godinu dana posli-
je  njegove iznenadne smrti. Budući da je 

OMIŠALJSKI RUKOMETAŠI 
SPREMNI ZA NOVU SEZONU

Povijesni trenutak za sve članove i simpa-
tizere njivičkoga BK Trstena bio je 6. ruj-
na kada su na novome jogu u Sportskom 
centru Kijac zaigrali prvu ligašku utakmicu. 
Novi teren pobjednicima je donio sreću 
jer su ekipu Kukuljanova pobijedili 14:8, a 
odmah poslije „probe” terena, općinska je 
načelnica Mirela Ahmetović simboličnim 
bacanjem boće i prigodnim riječima sve-
čano otvorila novi Sportski centar na ko-
jem su preko 800 sati radili vrijedni volon-
teri iz BK Trstena utkavši u njega i komadić 
sebe. Sam je projekt vrijedan oko 100 000 
kuna, a financirala ga je Općina Omišalj te 
brojni sponzori i prijatelji Kluba. Uz teniski 
teren, novoizgrađeni boćarski teren ima 
četiri staze te će konačno omogućiti bo-
ćarima iz općine Omišalj optimalne uvjete 
za ligaške utakmice koje su dosad uvijek 
igrali u gostima.

E.J.

OTVOREN SPORTSKI 
CENTAR KIJAc

 Ispunjena 
dugogodišnja želja

Koncem kolovoza na omišaljskoj je rivi 
svečano otvoreno jubilarno, deseto me-
đunarodno kvalifikacijsko natjecanje u 
big game ribolovu – Big OM 2015. Oku-
pilo je 21 ekipu iz Hrvatske i iz inozem-
stva, a već na početku trodnevne potrage 
za velikim ribama povela je ekipa Marko 
iz Bosne i Hercegovine, na čelu s kape-
tanom Draženom Horvatom, koja se već 
prvoga dana na rivu vratila s tunom teš-
kom gotovo 70 kilograma. Budući da su 
nastavili istim tempom, članove ekipe 
Marko bilo je gotovo nemoguće dostići 
pa su tako proglašeni pobjednicima na-
tjecanja, a osvojili su i nagradu u katego-
riji najtežeg ulova. S deset ulovljenih riba 
i 2.620 bodova dobili su i pozivnicu na 
svjetsko prvenstvo u big game ribolovu 
u Kostariki, ali prepustili su ju drugopla-
siranoj ekipi TO-Mo iz Hrvatske na čelu s 
kapetanom Brunom Dragičevićem.
 – Ovo nam nije prvi put da sudjelujemo 
na ovom natjecanju. Štoviše, 2012. go-
dine smo i pobijedili i vrlo nam je drago 
što nam je to ponovno pošlo za rukom, 
rekli su nam vidno uzbuđeni slavljenici, 
dodavši da su posljednjeg dana na šta-
pu imali tunu koja je, prema procjenama, 
težila oko 250 kilograma, no zbog ispu-

DESETI BIG OM

njenih kvota morali su je pustiti natrag u 
more. Treće mjesto osvojila je Barracuda 
iz Slovenije na čelu s kapetanom Boja-
nom cestarom, a dodijeljeno je i prizna-
nje za fair play ekipi broda Tunj na čelu 
s kapetanom grozdanom Vučkom. Big 
OM je uz svakodnevno ribarenje ponu-
dio niz zanimljivih događanja od kojih je 
najatraktivnije bilo svakodnevno večernje 
vaganje dnevnog ulova, popraćeno zaba-
vom uz bogatu gastronomsku ponudu za 
koju su se pobrinuli Hoteli Njivice.

K. č.

Vaganje dnevnog ulova najatraktivniji 
je dio natjecanja za publiku

Klačić u klubu trenirao dječake, turnir, što 
je održan u školskoj sportskoj dvorani u 
Malinskoj, su u jutarnjim satima otvorili 
upravo dječaci. Na  tom jutarnjem dijelu 
turnira natjecale su se i momčadi  Viškova 
i Pećina iz Rijeke, Sloge iz Križa i domaćin 
iz Omišlja. Nakon odigranih utakmica po 
principu „svatko sa svakim“, prvo mjesto 
osvojila je momčad iz Križa, drugo mje-
sto pripalo je momčadi Viškova, dok su 
treće mjesto osvojili domaćini. U poslije-
podnevnom dijelu turnira, snage su od-
mjerile seniorke: Udarnik iz Velike gorice, 
Križ, Poreč i Omišalj.  Poslije neizvjesnih 
utakmica i korektne borbe, prvo mjesto 
osvojila je ekipa Udarnika, drugo mjesto 
su zauzele djevojke iz Omišlja, dok je tre-
će mjesto pripalo ekipi iz Poreča. Pehare 
svim ekipama uručila je supruga pokoj-
nog trenera. 
 - zahvaljujemo svima koji su pomogli 
u organizaciji turnira. Također se zahva-
ljujemo svim navijačima na tribinama i 
pozivamo ih da i dalje podržavaju naše 

igračice kojima uskoro počinje natjecanje 
u novoj natjecateljskoj sezoni, poručili su 
iz Rukometnog kluba Omišalj, zadovoljni 
turnirom,  ali i odrađenim pripremama te 
plasmanima svojih rukometaša.
Poslije  odigranih pripremnih turnira, ka-
detkinjama slijedi natjecanje u 1. Hrvat-
skoj rukometnoj ligi za kadetkinje, a se-
niorkama u 3. hrvatskoj rukometnoj ligi.
 - Prošlogodišnjim zauzimanjem četvrtog  
mjesta, djevojke su najavile borbu za sam 
vrh ljestvice. Sve domaće utakmice bit će 
igrane u sportskoj dvorani u Malinskoj pa  
pozivamo publiku da u što većem broju 
bude na tribinama i vodi naše igračice u 
nove pobjede, poručili su iz kluba.

K. č.
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RUSKI SAN OMIŠALJSKOg PJEVAčA

golemi uspjeh ostvario je 
fantastični omišaljski pjevač 
Damir Kedžo-  pobijedio je 
na velikom međunarodnom 
natjecanju mladih pop pjeva-
ča New Wave 2015. što je ne-
davno održan u ruskom gradu 
Sočiju. Sretan i pun dojmova, 
odazvao se i pozivu glasnika.
Jednom riječju - genijalno! Bilo 
je super, nezaboravno isku-
stvo! Finale? Rekao bih, goto-
vo kao i prethodne večeri, uz 
razliku što sam otpjevao hrvat-
sku pjesmu jer je bila obaveza 
izvesti pjesmu na materinjem 
jeziku. Odabrao sam pjesmu 
»Kada ljubav stisne zube«, 
moj posljednji singl, prisjetio 
se  Damir koji je, gotovo nevje-
rojatno, i treće natjecateljske 
večeri festivala dobio maksi-
malan broj bodova žirija.
Prvog dana osvojio je prvo mje-
sto izvedbom pjesme »All by 
myself« celine Dion, odnosno 
Erica carmena, s maksimalnim 

daMIR KedžO osvojio Rusiju
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brojem glasova: svih osmero čla-
nova žirija dalo mu je po 11 bo-
dova. Jednak uspjeh mladi je pje-
vač, kojemu je ispunjenje “ruskog 
sna” definitivna potvrda ne samo 
neospornog talenta već i istinske 
glazbene vrijednosti, ostvario i 
druge večeri. Tada je u duetu s 
Eddiejem Butlerom, koji je na 
istom festivalu pobijedio 2002. 
godine, otpjevao vrlo popularnu 
rusku pjesmu “Nemnogo zhal”. 
Nakon dva nastupa na festivalu 
našao se na prvom mjestu sa 
187 glasova. U trećoj, posljednjoj 
večeri, Kedžo je do pobjede do-
šao s uvjerljivim 281 bodom.
–  Treba reći da ovo nije show, 
nego festival tipa San Rema 
koji traje deset dana i straš-
na je stvar u mnoštvu izvrsnih 
pjevačica i pjevača osvojiti 
prvo mjesto. Ovdje se natječu 
mladi kolege iz cijeloga svijeta 
i organizatori vape za mladim, 
u međunarodnim okvirima ne-
popularnim pjevačima kako bi 

„Pupčana vrpca“ što povezuje 
otočane s kopnom, Titov most - 
1992. god. preimenovan u Krčki 
most - 19. srpnja navršio je 35 
godina. Radovi na izgradnji mo-
sta počeli su još 1976. god., a 
završili 1980. Projektant mosta 
bio je Ilija Stojadinović, voditelj 
gradnje Stanko Šram, a glavni 
izvođači poduzeća Mostograd-Prva subota u rujnu i ove je 

godine bila rezervirana za SPL 
ISLAND, dB drag & style event, 
a kao i prethodnih godina, 
sve se odvijalo u uvali Pesja 
u Omišlju u režiji Auto audio 
kluba Omišalj. U Omišalj su 
stigli natjecatelji iz svih dije-
lova Hrvatske, Slovenije te po 
prvi puta iz Srbije, svi sa že-
ljom da osvoje jedan od čak 
23 pehara u devet kategorija 
u SPL dijelu natjecanja ili jedan 
od 21 pehara u 15 kategorija 
u Style dijelu natjecanja. za 
one koji još nisu upoznati s 
tom vrstom natjecanja, SPL je 
natjecanje u glasnoći audio si-
stema u vozilima, dok je Style 
natjecanje u vizualnim i svim 

Pesja okupila vlasnike 
dorađenih limenih ljubimaca

se odmah ili u perspektivi po-
javili na glomaznom ruskom 
tržištu – objasnio je Kedžo.

Odlična škola
Ove je godine na festivalu 
sudjelovalo četrnaest izvođa-
ča iz različitih dijelova svijeta, 
od Švicarske do Kazahstana, 
a dodjela nagrada najboljima 
održana je na spektakularnom 
koncertu. Sve popularniji Omi-
šljanin prepun je dojmova.
– Iskustva su predivna. U pita-
nju je golema produkcija, riječ 
je o milijunima utrošenima u 
organizaciju. Imao sam priliku 
raditi s najjačim ruskim tele-
vizijskim redateljem Aleksan-
drom Revzinom koji me pou-
čio nekim bitnim detaljima o 
ponašanju na sceni i koječemu 

SPL ISLAND  
- guštI za ušI I OčI

drugome. Bila je to, dakle, i od-
lična škola. Ustvari, to i jest naj-
veće bogatstvo što ga nosim iz 
ove priče – otkrio je Kedžo.
za natjecanje New Wave mla-
di je pjevač prvi put doznao 
2010. godine, a poslije pobje-
de na bjeloruskom festivalu 
Slavianski Bazaar, na natjeca-
nju solista iz cijeloga svijeta.
- Kad sam pobijedio na natjeca-
nju u Bjelorusiji, jedna mi je novi-
narka rekla da bih bio savršen za 
ovo natjecanje. Međutim, zbog 
obaveza nisam razmišljao o tome. 
Posložilo se tako da sam se od-
lučio pojaviti tamo ove godine i 
drago mi je da jesam, rekao je i 
zaključio kako je, uz sve, vrlo za-
dovoljan i ostvarenim kontaktima, 
druženjem, učenjem i mogućno-
šću da proširi svoje pjevanje na 
neke druge zemlje. Prvenstveno, 
dakako, Rusiju za koju postoje 
i potpuno konkretni planovi, ali 
prije toga vrijedi se posvetiti do-
maćem terenu. Već ovih dana 
očekuje snimanje nove pjesme, a 
nedugo potom i spota za, uvjere-
ni smo, novi hit!

E.M.

ostalim preradama na vozilu.  
Natjecanje privlači klubove i 
pojedince čija su vozila više od 
običnoga prijevoznog sredstva 
te su u njih uložena znatna fi-
nancijska sredstva, trud i vrije-
me kako bi se isticala od osta-
lih. Osim samoga natjecanja, 
u revijalnome dijelu zabavljali 
su se i gledatelji i to sudjelu-
jući u timskim igrama, poput 
potezanja konopa, i tomboli 
s vrijednim nagradama. Kako 
odaziv na ovakvo natjecanje 
itekako postoji, jer broj sudi-
onika i gledatelja iz godine u 
godinu raste, zadovoljni orga-
nizatori već se pripremaju za 
SPL ISLAND 2016.

E.J.
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nja iz Beograda i Hidroelektra 
iz zagreba. Njegovom dužinom 
od 1309,5 m godišnje prođe 
više od milijun vozila, a luk ras-
pona 390 m i dalje je najduži 
armiranobetonski luk na svijetu. 

E.J. 

P O Z I V
Kumpanija od starih užanci poziva mlado i staro, mladići i 
divojke, muži i žene, sve jude dobre voje...

Prvi put poslije 28 godina u Njivicama će biti organizirana 
KOLEDVA pa organizatori pozivaju sve zainteresirane da se jave.

“Kako bi nam bilo ča lipje i veselije prvo ćemo va crikvu 
slavu Bogu dat, a onda na staru Placu zakantat i zatancat. 
Obed i vičeru će nam parićat va hotel “Beli kamik”, a tamo 
ćemo nastavit kantat i tancat.
čuvajmo naše stare užance da se nikad ne pozabe i ča 
prije nam se javite, a najkasnije do 22. novembra 2015.”.

Kontakti na koje se možete javiti: Mirjana (091 184 6278), 
Miko (098 160 3141) i Dinko (098 474 773)


